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Hana Masáková, 
starostka Kopidlna

Vážení spoluobčané,
dovolte mi přivítat Vás v tomto vydání Kopi-

dlenských listů.
Období investičních akcí je v plném proudu. 

S  příchodem jara pokračovaly práce na  akci 
Požární zbrojnice SDH Kopidlno. V  těchto 
dnech se blíží veškeré práce k samému závěru. 
Stavební práce v interiéru jsou hotovy a stěhu-
je se do  těchto prostor nábytek. Dokončují se 
venkovní práce na komunikaci a byly zahájeny 
práce na fasádě. V prvním týdnu měsíce září se 
můžeme těšit na  slavnostní otevření, kde bu-
dou moci zájemci zhlédnout hotové dílo.

Práce na Jičínské ulici
Další velkou akcí, která byla zahájena v mě-

síci květnu, je rekonstrukce ulice Jičínská. Akci 
realizuje Ředitelství silnic a dálnic ve spoluprá-
ci s Vodohospodářskou a obchodní společnos-
tí, a. s., a městem Kopidlnem. Tato stavba, jako 
všechny ostatní v našem městě, je podrobena 
archeologickému výzkumu. Rekonstrukci vo-
dovodního řadu v  prvním úseku (od  náměstí 
po křižovatku ul. Lipová) firma provedla v ča-
sovém horizontu, jak slíbila, a  nyní budou 
pokračovat s rekonstrukcí kanalizace dle pro-
jektu (od  křižovatky ul. Lipová směrem k  pře-
jezdu). Z důvodu stavby je ulice Jičínská v plné 
uzavírce. Po  zahájení objížděk jsme obdrželi 
několik podnětů ohledně problémových úse-
ků objízdných tras, např. se stáním u krajnice, 
případně nezpevněnou plochou. Ve spoluprá-
ci s  realizační firmou Colas CZ, a.  s., byly tyto 
problémy odstraněny. V  rámci naplánované 
objížďky do  ulice Lipová mohlo dojít z  naše-
ho podnětu ke zpevnění plochy na křižovatce 
v ulici Lipová směrem na Bílsko, kde bylo pro-

blematické místo pro přecházení. Tato zpevně-
ná část je využívaná jako chodník a zabezpečí 
přecházení mezi jednotlivými místy křižovatky 
bezpečně.

Revitalizaci náměstí podpoří dotace
Revitalizace Hilmarova náměstí – chodník 

I  je již před samotným spuštěním realizace. 
Výběrové řízení je za námi a po odsouhlasení 
nejvhodnější nabídky v  zastupitelstvu města 

pokračování na straně 3
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může být stavba zahájena. Opět i u této akce 
se musíme připravit na  archeologické práce, 
které nám celou stavbu prodražují. Naší sna-
hou je domluvit schůzky se zástupci realizační 
firmy a  archeologů a  docílit součinnosti pro-
váděných prací tak, aby neohrožovaly termíny 
stavby. Celková cena díla je 11 mil. Kč, 2 mil. Kč 
je předpokládaná cena za archeologické prá-
ce. Vypracovali jsme několik žádostí o dotace 
na tuto akci a v tuto chvíli již máme rozhodnu-
tí na dotace z Královéhradeckého kraje v část-
ce 2,77 mil. Kč a  ze Státního fondu dopravní 
infrastruktury ve výši 2,7 mil. Kč. Celková doba 
realizace je plánovaná v délce 6 měsíců.

Do školy nastoupí stavbaři
Velkou investiční akcí, která je projektově 

připravena, je akce Stavební úpravy Základní 
školy Kopidlno. V  budově II. stupně základní 
školy probíhá stěhování, aby byl objekt při-
praven na předání realizační firmě. Provádíme 
výběr dodavatele a všechny kroky jsou směro-
vané k zahájení v co nejbližším termínu. Před-
pokládaná cena stavby je cca 26,5 mil. Kč. Také 
zde jsme se snažili získat finanční prostředky 
z národních a krajských zdrojů. Z Ministerstva 
financí jsme již obdrželi zamítavé stanovisko, 
z Ministerstva pro místní rozvoj čekáme na vý-
stup, který by měl být v  měsíci červnu. Další 
žádost o  dotaci jsme odeslali na  Královéhra-
decký kraj a poslední je podaná v Operačním 
programu životního prostředí. Na  výsledek si 
však musíme počkat do podzimních měsíců.

Práce ve vlastní režii
Ostatní práce jako realizace veřejného 

osvětlení ve  Pševsi, oprava vchodových dveří 
ve  škole v  Mlýnci, stěhování školy v  Kopidl-
ně, oprava obrubníků v Lipové ulici, práce při 
kulturních akcích, práce na údržbě městských 
pozemků a  mnoho dalších činností provádí 
Místní hospodářství. Jsme rádi, že máme v této 
organizační složce partu šikovných zaměst-
nanců, kteří si umějí poradit v řadě profesí.

Období personálních změn
Na různých pozicích města dochází v těchto 

měsících k personálním změnám. Organizač-
ní složka Kulturní a  vzdělávací centrum (dále 
KVC) se rozloučila s vedoucí Renatou Holubo-
vou, která odvedla mnoho práce nejen v  kul-
tuře, a  za  to jí patří velké poděkování. Na  její 
trpělivá a  vlídná slova bude mnoho z  nás 
vzpomínat. Na post vedoucí KVC byla vybrána 
a  jmenována paní Michaela Havelková. Čeká 
ji mnoho práce, ale na  spolupráci se všichni 
těšíme. Další změna, která nás v  této organi-
zační složce čeká, je změna na postu knihovni-
ce. Zde je zahájeno výběrové řízení a uvidíme, 
jaký bude výstup. Také na místě vedoucí účtár-
ny městského úřadu proběhne výměna. Zde 
již máme vybráno a  očekáváme nástup nové 
vedoucí v polovině měsíce července. Současná 
vedoucí, paní Irena Brůnová, která odváděla 
svoji práci pečlivě a  svědomitě, se rozhod-
la, že změní svůj profesní směr, opouští svět 
účetnictví a čeká ji práce s dětmi. Také jí patří 
na tomto místě velké poděkování za veškerou 

odvedenou činnost a  přejeme paní Brůnové 
mnoho úspěchů a  trpělivosti v  novém oboru. 
Poslední neobsazené místo je na  stavebním 
úřadě. Opakovaně vyhlašujeme výběrové říze-
ní, ale podmínky zákonem dané na tento post 
jsou velice omezující. Věřím, že se nám povede 
někoho najít.

Kultura nemůže chybět
Kulturní akce města jako ples, divadlo, ver-

nisáže, den matek a  besedy byly bohatě na-
vštěvované. V době, kdy píšu tyto řádky, máme 
před sebou Kopidlenské slavnosti, které se 
v letošním roce konají v areálu sokolovny z dů-
vodu opravy Jičínské ulice. I  když je začátek 
slavností naplánovaný až na 16. hodinu, i tak 
je program velice bohatý a  rozmanitý, proto 
věřím, že si každý z účastníků našel to své.

V samém závěru mého příspěvku mi dovolte 
popřát Vám krásné letní dny a příjemné prožití 
letní dovolené.

Hana Masáková, starostka
(mezititulky KL)
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Květen je již tradičně měsícem, kdy probíhá 
na  Městském úřadě v  Kopidlně jarní slav-
nost vítání občánků do  života. V  obřadní 
síni jsme přivítali 11. května 2019 tyto děti: 
Kubíčka Dítě, Marušku Knapovou, Grétku 
Augustovou, Dominička Valentu a Laurinku 
Veselou. Děti ze základní školy, vždy skvěle 
připravené paní učitelkou Koutníkovou, po-

těšily všechny přítomné svým vystoupením.
Přivítaní noví občánci dostali při obřadu 
od paní starostky na památku malý dáreček 
a následně ještě rodiče od Městského úřadu 
Kopidlno obdrží DVD s nahrávkou obřadu. 
Přivítaným občánkům přejeme do  života 
hodně štěstí, zdraví a lásky.

Růžena Horynová

Vítání občánků

Nevíme, jak přicházejí na svět čarodějnice; jestli se líhnou, muselo být letos v Kopidlně oprav-
du velké hnízdo. Třicátého dubna se vydaly na první vycházku. Foto z návštěvy mateřské školy 
na městském úřadě.                                                                                                                                                                             (kl)

ČERVENEC

12. 7. Letní kino – hřiště FK Kopidlno – 
pořádá město Kopidlno

SRPEN

10. 8. Bluegrass festival Kopidlno Me-
moriál Honzy Macáka 6. ročník – areál 
sokolovny, pořádá město Kopidlno

16. 8. Letní kino – hřiště FK Kopidlno – 
pořádá město Kopidlno

31. 8. Rozloučení s prázdninami – po-
řádá spolek Kopidlenské žížalky

ZÁŘÍ

13. 9. Vernisáž výstavy obrazů Anny 
Holubové – malá scéna KVC – pořádá 
město Kopidlno

14. 9. Vinobraní na Kuksu – výlet po-
řádá spolek Kopidlenské žížalky

30. 9. Petr Nazarov – cestovatelská be-
seda – malá scéna KVC – pořádá město 
Kopidlno

září/říjen Pohádkový park – pořádá 
spolek Kopidlenské žížalky – termín 
bude upřesněn

ŘÍJEN

1. 10. Výstava „Nesmíme zapome-
nout: Jan Opletal a další oběti listopa-
du 1939“ – malá scéna KVC – výstava 
potrvá do 30. 10.

říjen „Týden knihoven“ – termíny akcí 
budou upřesněny

25. 10. Hana Jampílková – cestovatel-
ská beseda – malá scéna KVC – pořádá 
město Kopidlno

LISTOPAD

8. 11. Posezení a povídání o kopid-
lenské drážce a historii Kopidlna – 
pořádá Auto klub Kopidlno v AČR

PROSINEC

Kopidlenský adventní čas – akce po-
řádané městem Kopidlno

Podrobnější informace k akcím najdete 
v informačních letácích na každý pří-
slušný měsíc.

Kopidlenský 
kulturní kalendář
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Bezpečnější parkování u zdravotního střediska

V  souvislosti s  objízdnou trasou Jičínské 
ulice, kterou ŘSD nyní rekonstruuje, byla 
provedena úprava plochy za  zdravotním 
střediskem v ulici Tomáše Svobody; úpravou 
vznikla místa pro parkování cca 30 osob-
ních aut. Toto opatření předejde doprav-
ním komplikacím, které by působila auta 
parkující v ulici T. Svobody před zdravotním 
střediskem. Navíc je parkování za  budovou 
střediska pro řidiče i  jejich spolucestující 
bezpečnější, protože nemusí vystupovat 
do frekventované ulice.                                         (kl)

Jedním z požadavků osadního výboru Drahoraz bylo nalezení vhodnějšího místa pro kontej-
nery na tříděný odpad, umístěné do té doby na soukromém pozemku. S osadním výborem 
bylo dohodnuto nové místo a pracovníci Místního hospodářství plochu zpevnili a kontejnery 
přemístili.                                                                                                                                                                            (kl)

Práce na bývalé škole v Mlýnci pokračují. 
Po  novém přístupovém chodníčku a  re-
novaci vchodových dveří budovy pra-
covníci Místního hospodářství dali nový 
nátěr okenním parapetům.                         (kl)
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Před plánovanou demolicí domu čp. 23 v Jičínské ulici v Kopidlně pracovníci Místního hospo-
dářství již letos vyklidili dvůr a hospodářské budovy. Po demolici se plánuje zpevnění vzniklé 
plochy a její využití pro parkování aut.                                                                                                                (kl)

Památku padlých uctila starostka města 
Kopidlna Hana Masáková v  rámci květ-
nového výročí položením květin na  piet-
ních místech.                                                       (rh)

V náročné životní situaci pomůže poradna
Občanská poradna Jičín bezplatně po-

skytuje odborné sociální poradenství. Po-
moc je poskytována lidem, kteří se ocitli 
v  náročné životní situaci nebo jim taková 
situace hrozí a  nemohou si pomoci sami. 
Poradna je členem Asociace občanských 
poraden a  nabízí poradenství a  podporu 
v  oblastech např. dluhové a  rodinné pro-
blematiky, problémů spojených s  bydle-
ním, zaměstnáním a  dalšími obtížnými ži-
votními situacemi.

Poradenství poskytují sociální pracovníci 
nebo jiní odborní pracovníci, kteří nevyře-

ší problém za vás, ale mohou vás provázet 
na cestě při jeho řešení.

Nejsme advokátní kanceláří, proto vás 
nemůžeme zastupovat u soudu a psát do-
kumenty za vás. V případě potřeby vás rádi 
nasměrujeme na  jinou návaznou službu, 
která by vám mohla ve vaší situaci pomoci.

V  poradně máte právo vystupovat ano-
nymně, a  pokud nejste se službou, jejím 
průběhem či kvalitou spokojeni, máte 
možnost podat stížnost k řediteli poraden, 
e-mail reditel@ops.cz nebo na adrese třída 
ČSA 543, Hradec Králové, 500 03.

Váš dotaz bude evidován v naší elektro-
nické databázi, kde bude zaznamenáno 
vámi uvedené jméno, přezdívka nebo in-
formace, že služeb využíváte jako anonym-
ní klient, případně váš věk a místo pobytu, 
pokud nám tento údaj sdělíte. Evidované 
údaje slouží k  zastupitelnosti mezi pra-
covníky a získávání statistických údajů pro 
donátory poradny. K  údajům mají přístup 
pouze pracovníci poradny případně prak-
tikanti a  stážisti, kteří jsou vázáni mlčenli-
vostí.

Více informací na www.ops.cz.
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Veřejné osvětlení v Pševsi se rozšířilo Dílny pro Místní 
hospodářstvíV  souvislosti se stavbou ČEZ Distribuce, 

a. s., která řešila rekonstrukci vedení nízkého 
napětí ve  Pševsi, muselo město přistoupit 
k  opravě a  doplnění části veřejného osvět-
lení. Ze stávajícího rozvaděče byly položeny 
nové kabely, které slouží pro stávající svíti-
dla, a  došlo k  rozšíření veřejného osvětlení 
směrem na  Drahoraz, jak požadoval tamní 
osadní výbor. Doplněny byly 4 nové slou-
py a 2 staré sloupy byly nahrazeny novými. 
Všechny práce provedli pracovníci Místního 
hospodářství.                                                                 (kl)

Objekt bývalého školního statku, 
který město před několika lety koupilo 
od Královéhradeckého kraje, bude vyu-
žit k  několika novým účelům. V  přední 
části vzniká nová požární zbrojnice pro 
zdejší jednotku dobrovolných hasičů; 
po  dokončení rekonstrukce si při slav-
nostním otevření budou moci nové 
prostory prohlédnout všichni zájemci. 
Další části budou využity pro sběrný 
dvůr, jako dílny a zázemí pro Místní hos-
podářství. Už nyní provedli pracovníci 
Místního hospodářství úpravy přilehlé 
garáže – vybourali staré rozvaděče, ot-
vor zazdili a upravili fasádu, aby objekt 
vhodně navazoval na  novou požární 
zbrojnici.                                                      (kl)

SPOUŠŤ PO VICHŘICI  Po nedávné vichřici museli pracovníci Místního hospodářství opravovat nejen střechy domů čp. 13 (úřad), 14 (kadeřnic-
tví a prodejna) a 16 (radnice) na kopidlenském náměstí, ale i vývěsní skříňky umístěné na boční straně radnice, v nichž své informace zveřejňují 
některé místní spolky. Vitrínky byly celkově zrenovovány, nově zaskleny a vráceny na původní místo.                                                                                         (kl)
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Vítězem květnových voleb do  Evrop-
ského parlamentu se v  Kopidlně stalo 
hnutí ANO 2011 (28,19 % hlasů), následo-
vané ČSSD (11,04  %), ODS (10,17  %), SPD 
(9,59  %), Piráty (8,72  %), koalicí STAN + 
TOP 09 (6,97  %) a  KSČM (6,39  %). Ostatní 
strany zůstaly pod pětiprocentní hrani-
cí, v  případě KDU-ČSL ale jen velmi těsně 
(4,94 %). Volební účast za Kopidlno a jeho 
části dohromady dosáhla podprůměrných 
20,39 %, ale i tak je druhá nejvyšší za celou 
dobu, kdy se v ČR europoslanci volí. K po-
zoruhodnějšímu skoku ve  volební účasti 
došlo jenom v  Drahorazi, kde letos k  vo-
lební urně přišlo 36,84  % voličů, zatímco 
při předchozích volbách v  roce 2014 jen 
16,07 %.

Pro srovnání: volební účast za okres Jičín 
letos dosáhla 29,67 %, v Královéhradeckém 
kraji 30,31  % a  za  celou Českou republiku 
28,72 %. Podrobné výsledky a srovnání mů-
žete vyčíst z přiložených tabulek.                 (kl)

Kopidlno celkem

ANO: 28,19 % (97 hlasů)
ČSSD: 11,04 % (38 hlasů)
ODS: 10,17 % (35 hlasů)
SPD: 9,59 % (33 hlasů)
Piráti: 8,72 % (30 hlasů)
STAN + TOP 09: 6,97 % (24 hlasů)
KSČM: 6,39 % (22 hlasů)

KDU-ČSL: 4,94 % (17 hlasů)
EU troll: 2,61 % (9 hlasů)
DSZ: 2,61 % (9 hlasů)
Rozumní + ND: 1,45 % (5 hlasů)
Hlas: 1,45 % (5 hlasů)
Soukrom., NEZ: 0,87 % (3 hlasy)
Str. nez.: 0,87 % (3 hlasy)
Tujka: 0,87 % (3 hlasy)
Vědci: 0,87 % (3 hlasy)
Cesta: 0,58 % (2 hlasy)
Pr. blok: 0,58 % (2 hlasy)
Aliance nár. sil: 0,29 % (1 hlas)
Alternativa pro ČR: 0,29 % (1 hlas)
Nár. social.: 0,29 % (1 hlas)
Svobodní, RČ: 0,29 % (1 hlas)

Zájem o evropské volby byl v Kopidlně slabší

Volební účast v Kopidlně (2019) Volební účast v Kopidlně (v procentech) od r. 2004

 celkový počet 
voličů

volební účast 
(počet osob)

volební účast 
v %

počet platných 
hlasů

Kopidlno 1465 275 18,77 272
Drahoraz 57 21 36,84 21
Mlýnec 71 32 45,07 31
Pševes 114 20 17,54 20
Kopidlno celkem 1707 348 20,39 344

2004 2009 2014 2019

Kopidlno 21,63 17,39 10,65 18,77
Drahoraz 11,94 16,95 16,07 36,84
Mlýnec 43,66 33,33 33,33 45,07
Pševes 9,48 20,83 14,78 17,54
Kopidlno celkem 21,33 18,26 11,97 20,39

Pracovníci Místního hospodářství pro-
vedli terénní úpravy kolem pomníčku 
v  ulici Na  Sklípku, kde majitel sousední 
nemovitosti ani na opakované výzvy ne-
respektoval důstojnost pietního místa. 
Vybudován byl i přístupový chodník k po-
mníčku.                                                                (kl)

Taková byla zima v Kopidlně. Tuhle fotku jsme sem dali jen proto, že při 30 °C ve stínu nám 
přišla vhod. Třeba se bude hodit i vám. Užijte si léto.
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Olejomalby, linoryty a  měděnky měli 
možnost zhlédnout po dva týdny návštěvní-
ci kopidlenského kulturního a vzdělávacího 
centra. Svoji tvorbu tam představili Petra Al-
brechtová a Traiko Truhlář.

Petra Albrechtová na  půdě KVC nevysta-
vovala poprvé. Technikám olejomalby, akry-
lu a linorytu se věnuje intenzivněji zejména 
v posledních letech. Právě umělecká tvorba 
jí pomáhala překonat i nejtěžší chvíle po ne-
dávném úmrtí manžela. Jeho památce letoš-
ní výstavu také věnovala.

Jičínský rodák Traiko Truhlář žil několik 
desetiletí v USA, kde se věnoval šperkařství 
a také přednášel na univerzitě. V roce 2016 
se vrátil do ČR a nyní žije v Libáni. Věnuje se 
převážně tvorbě měděných plastik a také vy-
učuje angličtinu.

Na závěr výstavy se expozice obou uměl-
ců přestěhovala ještě na jeden den do ateli-
éru Petry Albrechtové, kde proběhl den ote-
vřených dveří. Hudební doprovod v  obou 
případech zajistili UnHoly Mark a Lucie Eva. 

(kl)

Petra Albrechtová a Traiko Truhlář se představili na scéně KVC
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Budoucí školáky vítaly pohádkové postavy

Co by Komenský mohl říct v úžasu nad dnešní školou

Absence fyzických trestů je politováníhodná?

Zprávy ze základní a mateřské školy

Téměř po  roce 5. dubna 2019 opět oži-
la budova základní školy v  Hilmarově ulici 
zvídavými hlásky budoucích prvňáčků. Již 
třetím rokem probíhá zápis v dubnovém ter-
mínu a podle nových pravidel.

Na  děti již čekala řada pohádkových po-
stav, které je provázely celým zápisem. Byla 
tu zvířátka, Křemílek a Vochomůrka, kovboj, 
víla a  další postavy. Opět se o  to postarali 

Po  návštěvě v  kopidlenské knihovně si 
žáci 8. a  9. třídy prohloubili získané zna-
losti v  pracovním listu Barokní literatura 
a  blíže se seznámili s  Velkou didaktikou  
J. A. Komenského. Připomněli si den na-
rození tohoto významného pedagoga 
a s tímto datem související Den učitelů. Nej-
prve si vyhledávacím čtením našli neznámé 
výrazy, které jsme si vysvětlili: figurální 
hudba (mše nebo jiná duchovní skladba 
ze 17. a 18. století s doprovodem nástrojů, 
popřípadě orchestru), žalmy (básnické for-
my modliteb) a  katechismus (souhrn křes-
ťanské nauky). Žáci vyhledali přechodníky 
(trvajíce, jsouce, zpívajíce) a  knižní výrazy 
(čísti, psáti, díti se, pudí). Didactica magna, 
česky Velká didaktika, je první z  velkých 
spisů Jana Amose Komenského o pedago-
gice a školství, napsaný v letech 1627–1638 
česky a poprvé vydaný latinsky roku 1657. 
Jde o jedno z prvních soustavných didaktic-
kých děl vůbec a nejvýznamnější didaktic-
ké dílo Komenského. Pracovní list dále ob-
sahoval popisy jednotlivých předmětů té 
doby. Žáci tyto popisy shrnovali do  názvů 
předmětů dnešní doby a zvažovali, zda by 
mohli některé předměty dnes označit jako 

žáci a žákyně II. stupně ZŠ. Pro zjištění škol-
ní zralosti byl zápis rozdělen do dvou částí. 
První část byla zaměřena na putování z po-
hádky do pohádky, kde bylo úkolem vysta-
vět věž z  kostek, párovat rukavice, skládat 
puzzle, chytat rybičky a „prošívat“ dřevěné 
oblečení. Druhá část byla věnována rozho-
voru s učitelkami. Děti přednášely básničky, 
sestavovaly obrázkovou osnovu známé po-

zbytečné. Nejčastěji označili bod f ), Učit 
se nazpaměť většině žalmů a  svatých pís-
ní, kterých se užívá v církvi každého místa, 
aby všichni, vyživeni jsouce chválou Boží, 
uměli (jak praví apoštol) učit a  napomínat 
sebe vespolek žalmy, zpěvy a  duchovním 
i písněmi, zpívajíce s milostí v srdci svému 

hádky, kreslily postavu, počítaly do  10, po-
znávaly barvy, zvládaly orientaci v prostoru, 
určovaly geometrické tvary. Za  svou snahu 
si všichni budoucí školáčci odnesli různé re-
klamní drobnosti, které jim budou připomí-
nat první vstup do školy, a také malé dárky, 
o které se postarali starší žáci a žákyně.

Kolektiv učitelek I. stupně ZŠ

Pánu, a bod g), ať znají dokonale mimo ka-
techismus vypravování a hlavní výroky ce-
lého Písma svatého tak, aby je mohli říkat 
zpaměti. Dalším zajímavým úkolem bylo 
zformulovat věty, které by J. A. Komenský 
mohl pronést v úžasu nad dnešní školou.                               

Jana Hladíková

9. třída:
• Absence fyzických trestů je politování-

hodná.
• Někteří učitelé by potřebovali proškolit.
• Jsem rád, že jsem učil v letech minulých, 

bez internetu.
• Učí se dost zbytečných věcí, a  ne věci, 

které budou v životě potřebovat.
• Proč takové školství nebylo už za mě?
• Takto jsem si to představoval.
• Tato doba se mně líbí.
• Ti žáci mají takové možnosti.
• Mají pěkné lavice, tabule a hodně pomů-

cek.
• Jak to že si děti neváží vzdělání?
• Jsem spokojený s učiteli, jsou vzdělaní.
• Ve škole je tolik moderních technologií – 

interaktivní tabule, počítače.
• Jak to že se neučí náboženství?
• Jak se ty děti chovají?

8. třída:
• Tak jsem si školu představoval, mám 

z toho radost.
• Měla to být škola hrou, ne pořád jen se-

dět v lavicích.
• Takový pokrok od doby, co jsem učil, to 

je skvělé.
• Líbí se mně, že žáci pracují ve skupinách 

a ve dvojicích.
• To jsou krásné třídy.
• Co to jsou Bakaláři?
• Ženy učitelky, Bože pomoc.
• Fyzické tresty musí být znovu zavedeny!
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Zprávy ze základní a mateřské školy

Growth Mindset: Podpora růstového myšlení 
prostřednictvím formativního hodnocení

V  březnových Kopidlenských listech jsme 
vám představili práci žáků 7. třídy se slovním 
hodnocením, vrstevnické hodnocení, sebe-
hodnocení a slovní hodnocení, kterým někteří 
učitelé nahrazují klasické známkování. Proces 
učení je dlouhodobý a žáci musí přijít na to, jak 
na tom s učením jsou a kde přesně se v tomto 
procesu nachází a  co bude následovat. Žáci  
9. třídy hledali svůj posun v  učení ve  svých 
portfoliích z  českého jazyka a  hodnotili svůj 
posun ve výuce v oblasti velkých písmen, vy-
jmenovaných slov a mluvních cvičení.

1. velká písmena
Tenkrát jsem dělala velké chyby (Silvestr, 

Vánoce), nevěděla jsem, co kdy napsat. Ale 
teďko už docela ovládám, kdy je velké a kdy je 
malé písmeno. Ještě někdy si to hodně pletu, 
ale už to je lepší než dříve.

2. mluvní cvičení
Dvakrát jsem po  dobu 3 minut vyprávěla 

o  prázdninách, ale letos mě to už nebavilo, 
a  tak jsem si vybrala taneční. Jsem ráda, že 
jsem se zlepšila i v čase, moc mě to potěšilo. 
Mě to strašně baví vyprávět, co jsem prožila. 
V  7. i  v  8. třídě jsem byla vyvolaná, ale letos 
jsem šla dobrovolně a měla jsem vše připrave-
né, abych na něco nezapomněla.

Eliška Chaloupková, 9. třída

1. velká písmena
Můj posun v  psaní velkých a  malých pís-

men je hodně znát, tedy alespoň podle mě. 
Ve svých nejnovějších pracích jsem našel text 
o  Mikulášské nadílce, ve  které jsem měl vše 
dobře, ale v textu z osmé třídy jsem měl dvě 
chyby, a to Štědrý den a Silvestr. To znamená, 
že jsem se v  deváté třídě, a  hlavně poslední 
dobou hodně zlepšil, a doufám, že to tak zů-
stane ještě pár let nebo nejlépe napořád.

2. mluvní cvičení
V  mluvním cvičení jsem se hodně zlepšil 

například v čase vyprávění. Časový rozdíl mezi 
osmou a devátou třídou jsou asi dvě minuty. 
V osmé třídě jsem četl a v deváté třídě jsem už 
vyprávěl z hlavy a také jsem měl v deváté třídě 
lepší známky než v osmé třídě, takže jsem se 
podle mě docela o dost zlepšil a snad při dal-
ším mluvním cvičení se ještě o něco zlepším.

Tomáš Jaroš, 9. třída

2. mluvní cvičení
Lépe se mi povídalo o  tanečních, protože 

na ně se nedalo zapomenout. V minulých le-
tech jsem povídal o prázdninách. Časově jsem 
se od 7. třídy do 9. třídy velice zlepšil, a to až 

o více než minutu. Také jsem se zlepšil i v po-
užívání slova pak, které jsem často opakoval. 
Také jsem neměl letos takovou trému jako mi-
nule, kdy jsem ustavičně hýbal rukama. S dob-
rovolností si myslím, že to je v největší poho-
dě, protože jsem se vždycky nechal vyvolat.

Jiří Navrátil, 9. třída

1. velká písmena
Našel jsem v  portfoliu diktát, který jsem 

psal nedávno, a myslím si, že jsem se zlepšil, 
protože tam mám jen tři chyby, které jsem 
měl ve slovech: ježíšek, betlém a vánoční. Už 
vím, proč jsem chyby udělal a  jak si to mám 
odůvodnit, takže je snad příště neudělám. 
I  přes tyto chyby je tento diktát o  dost lepší 
než ty, které jsem psal v nižších ročnících. Ale 
i tak bych se měl kouknout na pravopis, proto-
že jsem se učil jen trochu a jen na ta vánoční 
slova.

2. mluvní cvičení
Dvakrát jsem měl stejné téma a v 9. tř. jsem 

měl jiné téma. Můj čas se dost zlepšoval a vi-
děl jsem pokrok, ale v  dobrovolnosti není 
žádný pokrok, protože jsem se ve  všech tří-
dách nechal vyzkoušet dobrovolně a to stej-
né platí i  ve  známkách, protože jsou stejné. 
V sedmé třídě jsem mluvil rychle a díval jsem 
se do země, a ne dopředu, avšak v osmé a de-
váté k tomu nemám nic napsané.

Jakub Rejmont, 9. třída

1. velká písmena
Když jsem hledal v portfoliu práce z minu-

lých let, tak jsem je dlouho nemohl najít. Na-
konec jsem práci našel a měl jsem v ní doce-
la dost chyb. V pracích z 9. třídy mám méně 
chyb, ale pořád to není dokonalé, ale hodně 
mi pomohlo, jak jsme si to hodně opakovali.

2. mluvní cvičení
Mluvní cvičení mě nikdy nebavilo. Téma 

jsme měli od 6. třídy stejné, jen v deváté jsme 
si mohli vybrat. V deváté třídě jsem se hodně 
zlepšil, jelikož od 7. třídy jsem si vždy nechal 
napsat pětku. Až v 9. třídě jsem se na to ne-
vykašlal, připravil jsem se na  to a  měl jsem 
za  jedna. Musel jsem to dovyprávět, protože 
potřebuju dobré známky.

3. vyjmenovaná slova
V  deváté třídě jsem nejhůř dopadl ve  vy-

jmenovaných slovech po B, L, V. Nejlépe z vy-
jmenovaných slov po P a Z. Z taháků si toho 
moc nepamatuju, ještě jsem se do nich nepo-
díval.

David Svoboda, 9. třída

Snahou učitelů je maximálně zapojit žáky 
do učení, kteří za svoje výsledky přebírají zod-
povědnost. Žáci by měli maximálně využívat 
svůj potenciál a plánovat svoje vlastní učení. 
Učitel se stává průvodcem žáka na jeho cestě 
za poznáním. Výsledek tohoto poznání záleží 
jen a jen na žákovi a na jeho přístupu a touze 
po vzdělání.

„Testem úspěšného vzdělávání není množ-
ství znalostí, které si žák odnese ze školy, ale 
jeho ‚hlad‘ po  znalostech a  jeho schopnost 
učit se.“

Magda Hakenová, Kateřina Hyblerová,  
Ivana Pekárková, Dagmar Zachovalová,  

Jana Hladíková

Barevný pašijový týden 
ve fotografiích
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Stoletá lípa dostala novou pamětní tabulku

O čem jsme si povídali... Na téma kouření

2. 5. 2019 se nepatrná hrstka kopidlen-
ských občanů sešla u  památné lípy před 
budovou školy v  ulici T. Svobody, aby 
symbolicky oslavila prvních 100 let od  za-
sazení této lípy. Poděkování patří hlavně 
panu Ing.  Vladimíru Černému, který svým 
dopisem upozornil na  tuto významnou 
skutečnost. Lípa byla vysázena za  aktiv-
ní účasti kopidlenských sokolů 1. 5. 1919 
na počest vzniku Československé republiky 
28. 10. 1918. Jak jsme se dočetli v  sokol-
ské kronice, byly v tento den vysazeny lípy 
dvě a  byly pojmenovány „lípa Svobody“ 
a „Masarykova lípa“. Při této slavnostní pří-
ležitosti promluvil tehdejší starosta Sokola 

V  průběhu letošního školního roku pro-
bíhal u  Zvídálků ve  4. třídě preventivní 
program s  názvem „Normální je nekouřit“. 
Byl zaměřen na prevenci kouření, správnou 
výživu a  rozvoj dovedností pro zvládání ži-
votních situací. Při jednotlivých setkáních 
se děti společně s  metodikem prevence 
pedagogicko-psychologické poradny věno-
valy zajímavým tématům, například zdravý 
životní styl, úloha sebeúcty a  sebedůvěry, 
zásady zdravého rozhodování, výhody a ne-
výhody kouření s  jeho důsledky. Na  první 
pohled možná témata náročná, avšak zvída-
vost a  možná i  zvědavost byly silnější. Děti 
se v  průběhu všech pěti lekcí se zájmem 
a aktivně zapojovaly, rozvíjely diskuse a do-
kázaly poukázat na  skutečnosti související 
s  problematikou. A  jaké jsou jejich některé 
názory?

„Bavilo mě to a  zjistil jsem, co je pravda 
a co mýtus o kouření. Asi kouřit nebudu, ale 
co vím. Dospívání je dospívání.“ (Patrik)

„Já si o  kouření myslím, že správné moc 
není. Viděla jsem staršího kamaráda, jak 

br. Míšek. Na  slavnosti vystoupily tři míst-
ní pěvecké sbory a báseň „Lípa“ přednesla 
sestra M. Maršálková, rovněž členka místní 
jednoty Sokola. Bohužel se dnešních časů 
dožila pouze jedna z těchto lip, lípa Svobo-
dy. Pamětník hovoří o tom, že druhou lípu 
zasáhl blesk a  musela být pokácena (tuto 
informaci se zatím nepodařilo potvrdit).

Úvodní přivítání přednesl Mgr.  Pavel 
Berný, ředitel ZŠ a  MŠ Kopidlno, který při-
pomněl důvod dnešního setkání a  také 
vzpomenul na  podobnou akci, kdy byla 
28. 10. 2018 zasazena mladší sestra naší 
stoleté lípy, opět v areálu školy za budovou 
MŠ. Poté následoval kulturní program žáků 

kouří. Zeptala jsem se proč a on mi řekl, že to 
dělá kvůli kamarádům. Ale to je přece hlou-
post.“ (Renata)

„Skoro vždy besedy probíhaly hrou a  to 
se mi líbilo. Řekli jsme si hodně nových věcí. 
Třeba to, že tabákové listy se do Evropy do-
staly z Ameriky a indiánské kmeny je nejpr-

základní školy, který vhodně doplnil slav-
nostní atmosféru. Program zakončil svým 
proslovem místostarosta města Jiří Machu-
la, který připomněl, že lípy byly vysazovány 
jako poděkování spoluobčanům, kteří po-
ložili své životy v první světové válce za to, 
aby mohl vzniknout samostatný stát.

Pracovníci místního hospodářství pro 
tento účel vytvořili dřevěnou pamětní ce-
dulku, která je vhodně umístěna u  stoleté 
lípy.

Děkujeme všem, kteří se tohoto slav-
nostního odpoledne zúčastnili.

Jana Hladíková, Jiří Machula

ve používaly také jako lék. Ale dnes už to asi 
moc lék není.“ (Adéla)

„Dozvěděli jsme se dost zajímavostí, třeba 
kolik cigarety stojí, co je v nich škodlivé. Já si 
o tom myslím, že je to hodně ošklivý zlozvyk. 
Přála bych si nezačít kouřit.“ (Daniela)

Žáci 4. třídy, J. Koutníková
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Česko-polské přátelství pokračuje

Již potřetí jsme se setkali s našimi novými 
přáteli z  Polska. Projekt česko-polského se-
tkání „Tu a tam kamarády mám II“ stále pro-
bíhá. Při dubnovém setkání přijely tentokrát 
polské děti k nám do Čech, aby si prohlédly 
naše město Kopidlno, Základní i  Mateřskou 
školu i  park se skleníkem. Když ve  středu 
10.  dubna přijely, tak se nejprve ubytovaly 
ve  Sport Relax hotelu Na  Kopečku. A  poté 
proběhlo slavnostní přivítání v  kopidlenské 
sportovní hale. Na úvod byla zahrána dětmi 
ze školní družiny operka Červená Karkulka 
pod vedením paní Ilony Komárkové. Všechny 
zúčastněné děti obdržely mikiny a šátky, hra-
zené penězi z projektu. Následoval společný 
oběd, který připravily kuchařky ze školní jí-
delny.

Odpoledne jsme se všichni odebrali 
na prohlídku Kopidlna a po svačině se vydali 
na pěší túru na Bučický mlýn. Po krátkém ob-
čerstvení a prohlídce okolí mlýna nás všech-
ny odvezly autobusy znovu do školní jídelny, 
kde proběhla společná večeře.

Druhý den začal luxusní snídaní, kterou 
pro nás opět připravily naše paní kuchařky. 
No ta neměla chybu, protože spokojenost 
s výběrem byla na polských i českých dětech 
vidět. Následovala prohlídka všech budov 
ZŠ i MŠ. Polské učitelky měly spoustu otázek 
a bylo vidět, že stylem výuky u nás jsou nad-
šené.

Po vydatném obědě jsme odjeli do Jičína, 
kde byla zajištěna prohlídka města. Po krát-
kém rozchodu směřovaly naše kroky lipovou 

alejí do Valdštejnské lodžie. I tam se nás ujala 
paní průvodkyně a  poutavým vyprávěním 
přiblížila osobnost a  působení Albrechta 
z Valdštejna.

Páteční den byl věnovaný společným tvoři-
vým dílnám, kde smíchané čtveřice polských 
i českých dětí pracovaly na různých úkolech. 
Nejdříve navlékaly náramky přátelství, pak 
vytvářely česko-polské slovníky a  nakonec 
skládaly origami dle papírového návodu. At-
mosféra během celého dopoledne byla pří-
jemně kamarádská, plná úsměvů, selfie fotek 
a  dobré nálady. Po  společném obědě jsme 
se všichni rozloučili a už se těšili na poslední 
návštěvu, která byla naplánována na červen.

Ivana Pekárková, Magda Hakenová,  
Kateřina Hyblerová a Dagmar Zachovalová

Ukliďme Česko. Žáci naplnili 23 pytlů
Žáci z 1. stupně, dobrovolníci z 2. stup-

ně, zástupci ze SRPŠ a  paní učitelky se 
zúčastnili akce Ukliďme Česko v pátek 5. 
dubna 2019 a odpadky naplnili 23 pytlů.

Děti jednotlivých ročníků si rozdě-
lily Kopidlno na  oblasti. První a  druhý 
ročník uklízel okolo kostela až ke hřbi-
tovu, třetí ročník hřiště za  sokolovnou 
k  lávce, čtvrtý ročník oblast za  lávkou, 
páté a  starší ročníky ulice Havlíčkovu, 
Bezručovu, Luční, U  Nádraží a Tomáše 
Svobody. Zástupce ze SRPŠ s některými 
dobrovolníky z řad starších žáků sváže-
li pytle naplněné odpadky na  určené 
místo.

Učitelky 1. stupně
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Je důležité uklízet naši planetu?
Úvahy žáků základní školy v Kopidlně

Ve spojitosti s nadcházející akcí „Ukliďme Kopidl-
no“ jsme dostali za úkol napsat na toto téma úvahu. 
Po dlouhém přemýšlení přicházím s otázkou, zda se 
já sama vlastně starám o  životní prostředí tak, jak 
bych měla, a jestliže ne, velice ráda bych našla způ-
sob, jak můj případný špatný přístup byť jen trochu 
pozměnit.

Akce, díky níž jsem se k této slohové práci vůbec 
dostala, mně přijde užitečná. Je samozřejmě ne-
smysl předpokládat, že sbírání odpadků na  jistých 
a  přesně určených místech zničehonic přesvědčí 
veškeré obyvatelstvo k větší snaze udržovat čistotu, 
leč u lidí, co se zapojí, by k nějakému menšímu osví-
cení dojít mohlo. Přemýšlím, že u mě se tak v blízké 
době nestane. Nikdy jsem se něčeho podobného ne-
zúčastnila, a ačkoli zní samotná myšlenka nadmíru 
správně a lákavě, nejsem si jista, zda jsem schopna 
dodržovat všecky zásady, zda bych se dokázala sta-
rat až příliš. Pokouším se ale aspoň třídit, možná ne 
absolutně bez chyby, stále se přece učím, přesto vím, 
že tu je poměrně velká pravděpodobnost, že se ně-
kdy v budoucnu polepším.

Docházím k  názoru, jak velmi je starostlivost 
o čistotu naší planety důležitá, všude okolo.

Eliška Balogová, 9. třída

Podle mě je nejdůležitější otázka, jestli se to vůbec 
vyplatí, to nějaké uklízení, anebo jestli se do  toho 
lidé vůbec zapojují.

Můj názor na  tuto akci je takový, že je to určitě 
dobré pro přírodu a i ti lidé, kteří se do toho zapojí, 
tak se na chvíli odreagují a dělají to dobrovolně, pro-
tože chtějí pomoct a zachránit přírodu. Tato akce je 
podle mě už taková jakoby tradice, do které se zapo-
juje čím dál tím víc lidí. A je také dobré, že tady v Ko-
pidlně se do této akce zapojilo docela dost lidí, kteří 
mají rádi své okolí. Možná až tato akce bude i další 
rok, tak to bude vypadat úplně jinak.

Doufám, že akce bude trvat ještě pár dalších let, 
a rád se do ní i zapojím, protože mám rád přírodu, 
která je kolem nás. Někteří lidé si i uvědomí, že je lep-
ší odpadky vyhazovat jinam než do přírody, takže se 
jim může změnit i jejich život, a to o docela dost.

Tomáš Jaroš, 9. třída

V  pátek 5. dubna byla v  Kopidlně akce Ukliďme 
Česko. Nebylo to jen v Kopidlně, ale ještě v pár měs-
tech. Děti ze škol a i rodiny se v tento den snaží uklí-
zet venku odpadky, což by měli podle mě i normálně 
v  jiný den. Této akce jsem se nezúčastnila, protože 
jsem byla nemocná. Myslím si, že tato akce je velmi 
prospěšná pro naše město. Žáci ze škol se alespoň 
zvednou ze svých lavic a půjdou dělat něco prospěš-
ného pro naši planetu. A tím bych chtěla říct, že by se 
tato akce nemusela pořádat, kdybychom vhazovali 
odpadky do košů, a ne do přírody.

Anděla Škaloudová, 9. třída

Proč lidi házejí odpadky všude do  přírody, když 
jsou všude koše? Je akce Ukliďme Česko dobrá věc? 
Kde tyto akce probíhají? Proč tyto akce probíhají?

Myslím si, že lidé házejí odpadky všude kolem, 
protože jsou líní udělat několik kroků k  nějakému 
koši. Nebo je prostě baví ničit přírodu. Akce Ukliď-
me Česko je dobrá věc, protože alespoň jednou 

za rok donutí některé lidi po sobě nějaké ty odpadky 
uklidit. Myslím si, že akce probíhají ve většině měst 
a  vesnicích. A  je dobře, že se do  této akce zapojuje 
dost vesnic i měst a také hodně lidí. Tyto akce probí-
hají proto, aby alespoň jednou za rok se ta příroda 
trochu uklidila a nebylo tady všude kolem tolik od-
padků.

Já si myslím, že lidé by měli odpadky vyhazovat 
do koše, a ne na zem. I když jdou děti z obědů, tak 
by třeba ohryzky od jablka měly vyhazovat do koše, 
aby to tu pak nebylo všude kolem. Nebo když se ko-
nají nějaké akce, tak pak tu jsou všude plastové ke-
límky. Měli bychom si udržovat čistou přírodu.

David Svoboda, 9. třída

Proč je důležité uklízet odpadky? Proč to vlastně 
děláme? Jaký to má dopad na přírodu? Jak to vlast-
ně všechno vzniká?

Myslím si, že je důležité uklízet odpadky a pořádat 
tyto akce typu Ukliďme Česko atd., protože je čím dal 
více odpadu a  recyklace není tak úplně efektivní. 
Lidé si často neuvědomují, když odhodili odpadky 
do přírody, jaký to má vlastně dopad na okolí příro-
dy. Kdyby lidé nebyli líní odhodit odpadky do koše, 
nemuseli bychom takové věci jako společnost řešit. 
Bohužel tomu tak není. Myslím si, že kdyby každý 
člověk v  dnešní době uklízel při těchto akcích od-
padky, zanedlouho by bylo čisto jak v  Česku, tak 
na světě.

Můj názor na tyto akce je velmi pozitivní. Myslím 
si, že to bude s těmi odpadky čím dál horší, ale snad 
se člověk dokáže přemoct a  začne po  sobě uklízet, 
jinak nevidím pozitivní východisko pro tuto situaci.

Jiří Navrátil, 9. třída

Má smysl uklízet odpadky? Když se nad tím za-
myslím, tak každý člověk někde něco odhodil nebo 
znečistil. Ať už tím, že odhodí papírek od žvýkačky, 
nebo vylitím oleje někam do  rybníka. Když tohle 
dělá úplně každý tak, tím svět znečišťujeme rychleji 
a rychleji. A přitom si pořád stěžujeme, že svět zničí 
nějaké rakety a války. Ale tímhle znečišťováním pří-
rody si svět zničíme sami. Vše už vlastně začíná při 
třídění odpadu. Když takhle celý rok znečišťujeme 
přírodu a naše okolí, tak je velice dobré, že se jednou 
za  rok koná akce Ukliďme svět, ukliďme Česko, as-
poň jednou za  ten celý rok v  našem okolí uklidíme 
většinu odpadků, které se za  celý rok v  naší vesnici 
nebo městě nahromadí. Ano, celý rok bychom měli 

dodržovat třídění odpadu a starat se o pořádek v na-
šem okolí. Hodně takových lidí je, ale stále velká vět-
šina toto nedodržuje. Proto by se každý měl aspoň 
jednou za rok zúčastnit a uklidit svoje okolí. Myslím, 
že tato akce, uklízení odpadků a třídění mají smysl. 
Do budoucna by se akce Ukliďme svět, ukliďme Čes-
ko mohla pořádat víckrát do roka.

Jan Koutník, 8. třída

V poslední době je naše planeta dost znečištěná, 
oceány jsou plné plastů, které zabijí některé druhy 
ryb. Podél cest a silnic v příkopech se občas nestačím 
divit, co tam vše je, např. pneumatika od  traktoru 
nebo ženské spodní prádlo. Lidé si dělají v lesích ne-
legální skládky a  vozí tam různé odpady, které ně-
kdy i zabijí volně žijící zvířata. Všichni lidé by se měli 
zamyslet, jestli třeba PET lahev hodí jen tak na zem, 
nebo jestli ji roztřídí. Podle mne je dobré, že existuje 
něco jako Ukliďme Česko, jen si myslím, že by to mělo 
být častěji a lidé by si po sobě měli uklízet a vyhodit 
odpadky do košů, a ne do příkopů vedle silnic. Mys-
lím si, že kdyby každý člověk uklidil každý den aspoň 
5 kusů odpadu, situace naší planety by se určitě vel-
mi dobře zlepšila.

Tomáš Trávníček, 8. třída

Dle mého názoru je uklízení a recyklování nedíl-
nou součástí snahy o  snížení znečištění Země. Ale 
také si myslím, že jsme na  správné cestě k  snížení 
znečištění země. Proto si také myslím, že ti takzvaní 
ekologičtí aktivisté (např. dnes aktuální studentské 
hnutí Fridays for Future) se beztak chtějí jenom ulít 
ze školy. Podle mě jsou tato hnutí naprosto zbytečná, 
protože hlásají nepravdivé zprávy o ekologickém ko-
lapsu již prý za 12 let. Také si myslím, že by radši měli 
jít recyklovat nebo uklízet na  ulici a  bezvýznamně 
protestovali za „záchranu klimatu“. Ale zase na dru-
hou stranu když se občas kouknete na příkopy vedle 
silnic, tak to také o něčem vypovídá, proto podporuji 
recyklaci například plastu, skla, papíru a dalších věcí 
vhodných pro recyklaci. Hlavně bych začal, být Ev-
ropskou unií, uplatňovat sankce na přímořské státy 
za znečišťování oceánů, protože z  turistů mají dost 
financí na  spalovny, které jsou v  90  % ekologičtější 
než vyhazování tun odpadu do oceánů.

Na závěr si myslím, že kdyby lidé začali vyhazovat 
odpadky do košů, situace by se velmi zlepšila.

František Klacek, 8. třída
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Zápis do první třídy 
základní školy Výlet na zámek Loučeň

Velikonoční 
tvoření

V  pátek 5. dubna 2019 na  základní 
škole v  Hilmarově ulici proběhl zápis 
dětí do 1. třídy, kterého se zúčastnilo 28 
dětí. Děti u zápisu provázely pohádkové 
postavy. Čekala na ně stanoviště, kde si 
paní učitelky ověřovaly jejich pohybové, 
řečové, zrakové a sluchové dovednosti. 
U  dětí se též zjišťovala úroveň znalostí 
– jména, příjmení, věk – orientace v pro-
storu, početní úkony, recitace básně či 
zpěv písničky a  grafomotorický projev, 
u  něhož se hodnotí správné uchopení 
tužky, zaměření a  rozeznávání detailů 
daného obrázku či geometrické tvary.

Děti byly velmi šikovné a  za  splnění 
všech daných úkolů si mohly vybrat za-
sloužené odměny.

Dne 12. dubna 2019 jsme vyrazili 
na  zámek Loučeň, kde se konala veliko-
noční výstava. Na  zámku nás provázel 
komorník Jeho Jasnosti a elegantní kněž-
na. Komorník děti seznámil s  několika 
velikonočními tradicemi minulosti i sou-
časnosti a jak se dříve na zámku žilo. Paní 
učitelka měla možnost zahrát na  piáno, 
na které hrával skladatel Bedřich Smeta-
na. Zámecké komnaty si děti se zájmem 
prohlédly.

Po  prohlídce zámku jsme navštívili 
místní labyrinty a také tvořivou dílničku, 
kde si mohly vyrobit velikonoční dekora-
ci. I když počasí na výletě dětem nepřálo, 
byly nadšené a spokojené.

V úterý 16. dubna 2019 pořádala mateřská 
škola Velikonoční tvoření dětí s rodiči, které 
se díky krásnému počasí konalo na zahradě 
MŠ. Děti s rodiči si mohli vyrobit velikonoč-
ní věneček z  vrbového proutí. Zdobili si jej 
vejdunky a  skořápkami od  vajíček, barev-
nými stužkami, chlupatými drátky, peříčky 
nebo třpytkami. Rodiče na kreativní ozdoby 
přispívali částkou 10 Kč, která však zdaleka 
nepokryla veškeré náklady, a  našli se i  tací 
rodiče, kterým se částka zdála moc vysoká. 
Děkujeme těm rodičům, kteří přispěli mnoh-
dy i větší finanční částkou.

Kolektiv MŠ



16 Kopidlenské listy červen 2019

Ptáme se, co se vám vybaví, když se řekne Kopidlno…
Mgr. Miloslav Kůta, zastupitel města 
Jičína

Mé vazby na Kopidlno a blízké okolí (Bud-
čeves) jsou více než úzké, proto rád odpo-
vím.

Kopidlno se vylidňuje a  stěhují se sem 
především nepřizpůsobiví spoluobčané. 
Stává se postupně ubytovnou pro závody 
v Jičíně či Mladé Boleslavi. Krom toho je ak-
tuálně skličující, pakliže se městem projíždí, 
rozkopané náměstí a omšelé a chátrající bu-
dovy podél hlavní silnice i  na  náměstí. Též 
park již dávno není to, co býval kdysi.

I  tak si myslím, že Kopidlno má svoji vizi, 
a jsem přesvědčen, že prvním krokem vpřed 
bude právě rekonstruované náměstí a opra-
vené chodníky a ulice v jeho okolí, což se již 
dnes daří.

Že se dá pracovat s  lidmi, dokazují spor-
tovci. Tuším, že fotbalisté postoupili do  B 
třídy. Bude to ale ještě běh na dlouhou trať, 
trať s mnoha překážkami. Nesmí se upouštět 
od  tradic. Mám na  mysli Kvítek a  podobné 
tradiční a úspěšné akce.

Prostě Kopidlnu věřím. Vždyť zde žije 
mnoho lidí, osobností, kterým osud města 
není lhostejný a  kteří v  nedávné minulosti 
ukázali, jaký mají potenciál i na poli politic-
kém…

Mgr. Tomáš Grindl, učitel ZŠ Dolní 
Bousov

Nemám sice ke  Kopidlnu žádný bližší 
vztah, přesto pro mě je Kopidlno především 
zámek (a  zde fungující zahradnická škola), 
krásná zámecká zahrada. Také kostel sv. Jaku-
ba a pár dalších drobností – cukrárna, zanik-
lý bývalý cukrovar, nádraží, kam nic od nás 
(od Bakova, resp. Bousova) už dávno nejezdí, 
a snad ještě zajímavý antikvariát. V poslední 
době se tu stavebně upravuje náměstí a prý 
tu zahájilo činnost Kulturně vzdělávací cen-
trum. Ale od  stavebního zvelebení centra 
k vytvoření kulturního a sebevědomého ob-

čanského jádra města může být ještě hodně 
daleká cesta. Držím vám palce.

JUDr. Jaroslav Veselý, kulturní osobnost 
města Jičín

Slovo Kopidlno mně připomene fotbal 
(hrával jsem kdysi za  Kopidlno). Kamaráda 
a spoluhráče – banjistu Honzu Macáka (hrá-
li jsme spolu ve  skupině Amatéři – Pozdní 
sběr). Další vzpomínka – fotbalista a  spo-
luhráč – bývalý ředitel ZŠ Kopidlno – Pepa 
Zach. Vybaví se mi neutěšená tělocvična 
v  ZŠ a  v  poslední době má marná snaha 
o  zkulturnění dle mého soudu významné-
ho koutu města, kde byl popraven pro víru 
myslivec Tomáš Svoboda (na  hrozné okolí 
pamětní desky u  nádraží už dlouho marně 
upozorňuji…).

PhDr. Jindřich Francek, bývalý ředitel 
Okresního archivu Jičín

Když jsem převzal okresní archiv v takřka 
dezolátním stavu (v  roce 1991), mým hlav-
ním úkolem bylo vrátit jej z  Jeřic do okres-
ního města Jičína. Současně mne pohltila 
minulost Jičína, a  tak mně na  jiná města 
regionu nezbýval čas. Pokud jde o  Kopidl-
no, hodně diplomatického úsilí mne stálo 
přesvědčování místních patriotů (tehdy 
město v  jednání zastupoval p.  Zbyněk Vá-
lek), aby předali do okresního archivu úřední 
písemné materiály, soustředěné v tehdejším 
kopidlenském muzeu. To se podařilo ale až 
za  starosty Zbyňka Smolíka, naštěstí krátce 
před muzejními ztrátami.

Ing. Mgr. Jiří Vitvar, ved. odboru kraj-
ského úřadu

Tak mně se vybaví několik známých lidí, 
které mám trvale spojeny s Kopidlnem. Pak 
také zámek, park, zahradnická škola a festi-
val zahradníků – Kopidlenský kvítek.

Pevně věřím, že určité nedostatky, které 
dnes může návštěvník města vnímat nebo 

se kterými jsme konfrontováni při průjezdu 
městem, se časem podaří odstranit a  Kopi-
dlno budou všichni vnímat zase převážně 
pozitivně.

Bc. Lenka Dědečková, knihovnice 
Knihovny V. Čtvrtka v Jičíně

Co mě napadne, když se řekne Kopidlno? 
Nevím, zda moje odpověď bude adekvátní. 
Spíš to vyjmenuji a doplním.

Zubař – jezdím sem pravidelně a  jsem 
s ním moc spokojená.

Cukrovar – je mi líto, že se nedotáhla jeho 
přestavba do konce.

Kopidlenské listy – pravidelně je sleduji. 
Jsou úžasné, díky nim jsme s rodinou i s kni-
hovnou podnikli několik výletů po kopidlen-
ském okolí.

Zahradnická škola – Kopidlenský kvítek. 
Jednou jsem se zúčastnila a byla jsem mile 
překvapena příjemnou atmosférou. Maturit-
ní plesy školy – ve Valdicích či v Jičíně – nej-
krásnější výzdoba sálu, pravidelně jsme se 
jich zúčastňovali.

Jednou jsem se tam i vykoupala. Při tanci 
jsem zaškobrtla a  letěla po  hlavě do  kádě. 
Dnes je to už jen humorný příběh ze života, 
který se hodí k oživení společnosti. Naše ne-
jen taneční parta ho ráda vypráví.

Ivan a Jitka Pírkovi, cestovatelé, cyklo-
turisti z Jičína

Co nás po  vyslovení slova Kopidlno nej-
dříve napadne? Zeptala jsem se i  manžela 
– nezávisle na sobě jsme se na všem vzácně 
shodli! 1. Cikáni. 2. Zámek a krásný park, Za-
hradnická škola.

Nejsme rasisté, s  cikánskou rodinou, kte-
rá bydlí naproti nám, léta vycházíme velmi 
dobře. Ale image Kopidlna je už takto tady 
u nás zažitá. Je to pro městečko asi jen těžko 
odstranitelný cejch.

(osu)

DEN MATEK V úterý 7. května 2019 proběhla na zahradě Kulturního a vzdělávacího centra oslava Dne matek. V programu vystoupily děti ze škol-
ní družiny při ZŠ Kopidlno pod vedením vychovatelky Ilony Komárkové. Pro hosty byl připraven štrúdl s kávou a každá žena dostala karafiát.        (kl)
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Historie zahradnické školy v Kopidlně (3.)
Nelehké stěhování školy do Kopidlna

Československé školství bylo po  2. svě-
tové válce poznamenáno probíhajícími 
změnami celého hospodářství. Rozsáhlá 
pozemková reforma, kolektivizace, vytvá-
ření jednotných zemědělských družstev, 
zavedení jednotné školní soustavy spojené 
se zestátněním školství. Školská zařízení se 
měla aktivně podílet na  změnách ve  spo-
lečnosti jako politickovýchovné instituce. 
Zemědělské školství bylo restrukturalizová-
no podle sovětského vzoru. Kladl se velký 
důraz na výchovu, a to výchovu politickou, 
čemuž posloužily vznikající internáty a škol-
ní statky na školách. I učitelé na školách byli 
politicky školeni, aby správným způsobem 
působili na  žáky. A  právě od  této doby je 
Kopidlno se zahradnickou školou spojeno.

Zahradnická škola byla do Kopidlna pře-
stěhována z  Chrudimi v  roce 1948 po  56 
letech od založení školy. Jaké byly důvody 
pro přestěhování školy? Především nedo-
statek prostor a zázemí pro další rozvoj za-
hradnického školství. Škola v  Chrudimi se 
stále více specializovala na  tradiční země-
dělské obory, což platí až do  současnosti 
a  patří k  nejstarším zemědělským školám 
v ČR. Pro zahradnictví tam ovšem již nebylo 
místo.

Převedení školy do  Kopidlna dostal 
na starost tehdejší ředitel chrudimské školy 
Jakub Košťál. Podle dochované dokumen-
tace to nebyla nijak jednoduchá záležitost.

Zámek, ve kterém se škola měla nacházet, 

převzal stát v  roce 1945. Poté se rozhodo-
valo, co s tímto majetkem. V roce 1947 Mi-
nisterstvo zemědělství svým rozhodnutím 
ze dne 3. dubna 1947 předalo zámeckou 
budovu s přilehlými nemovitostmi, pozem-
ky a  park do  užívání Ministerstvu školství 
a osvěty, aby sloužily jako učební prostory 
pro zahradnickou školu. Ředitel Ovocnicko-
-zahradnické školy v Chrudimi byl pověřen 
provést soupis majetku v zámecké budově, 
budovu stavebními pracemi upravit pro 
potřeby školy, sehnat v Kopidlně ubytování 
alespoň pro 3 členy učitelského sboru s ro-
dinami a to vše tak, aby se mohlo už v listo-
padu 1947 začít vyučovat. Byl to šibeniční 
termín, ředitel musel stále ještě vykonávat 
činnost spojenou se správou školy v Chru-
dimi. Nakonec se předčasně přestěhoval 
do Kopidlna, z čehož měl potom problémy 
na ministerstvu školství. Ale vše se vyřešilo, 
byl zproštěn učebního úvazku v Chrudimi, 
správou školy byl pověřen Josef Černík a on 
se mohl plně věnovat přípravě budoucího 
zázemí v  Kopidlně. Termín zahájení dodr-
žen nebyl, škola se přestěhovala a vyučovat 
se začalo až na jaře roku 1948.

Společně se školou přišli do  Kopidlna 
z  Chrudimi někteří pedagogové i  s  celými 
rodinami – Josef Černík, Stanislav Souček 
(oba pozdější ředitelé), Josef Válek a Franti-
šek Kohl. Byli to vynikající odborníci v obo-
ru s praktickými zkušenostmi, které předá-
vali dál mládeži v Kopidlně.

Ovocnicko-zahradnická škola započala 
výuku 1. září 1948 prvním ročníkem, do kte-
rého nastoupilo 19 žáků ve  věku od  15 
do  20 let. Škola byla dvouletá, na  závěr 
studia žáci vykonávali závěrečnou zkouš-
ku a získali absolutorium. Škola pravidelně 
pořádala reprezentační zahradnické plesy, 
podzimní výstavy ovoce a vazačských prací 
žáků, odborní učitelé provádí různé před-
nášky a kurzy pro veřejnost.

V  prvních letech po  zahájení výuky se 
ve škole zároveň tvrdě pracovalo na úpravě 
a vybavení učeben, internátu i školních ob-
jektů. Byla vybudována nová ovocná školka 
o výměře 2 ha, vysázena rybízovna o rozlo-
ze 1 ha a ovocný sad (8 ha). Byla dokončena 
stavba skleníků, upraven zámecký palmový 
skleník a  zpřístupněn veřejnosti. Zámecký 
park (6,25 ha) byl doplněn sbírkovými rost-
linami. Byla zřízena kvasírna, vinný sklep 
a  varna. Začalo se s  budováním nového 
zelinářského objektu (asi 4 ha). V roce 1952 
zaujímal cvičný objekt školy 24 ha.

Závěrem lze říci, že přesto, že se celá ško-
la přestěhovala, vyučovací kontinuita přetr-
žena nebyla. První učitelé přišli do Kopidlna 
z Chrudimi, odkud měli bohaté pedagogic-
ké zkušenosti, a byli to vynikající odborníci 
v oboru. A proto se právem můžeme hlásit 
k odkazu chrudimské školy a rok 1892 po-
važovat za rok založení naší školy.

Ing. Ludmila Šulcová,  
zástupkyně ředitelky školy

Výstup na Sněžku
Turistický kroužek při domově mlá-

deže jel 7. května na  Pomezní Boudy. 
Přespali jsme v  Pivovaru Trautenberk 
ve  spacákově. Ubytování se snídaní 
bylo pěkné.

Druhý den ráno jsme se vydali směr 
Sněžka. Cestou byl místy sníh, svítilo 
sluníčko, a čím více jsme se přibližovali 
k nejvyšší hoře Česka, zesiloval vítr. Z vr-
cholu Sněžky byl krásný pohled do kra-
je – na českou i polskou stranu.

Zpátky jsme se vraceli Obřím dolem 
do Pece pod Sněžkou. I když jsme byli 
unaveni, tak se nám výlet líbil.

Dominik Horák, 2. ročník,  
učební obor Zahradnické práce

Foto Marcela Boudná
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Michal Krčmář besedoval se zahradníky

Návštěva Dětského domova  
ve Dvoře Králové nad Labem

Ve středu 10. dubna jsme vyrazili do Dět-
ského domova ve Dvoře Králové nad Labem. 
Počasí nás zklamalo, proto jsme nemohli 
na zahradu, ale zůstali jsme s dětmi doma. 
Pomáhali jsme jim slepovat linecké cukroví, 
které připravovaly na „Den otevřených dve-
ří“. Dovezli jsme velikonoční výzdobu a tro-
chu dobrůtek, na které se děti vždy těší. Ná-
vštěva nám rychle utekla, rozloučili jsme se 
a slíbili si, že se sejdeme 25. června v našem 
zámeckém parku na Dětském dni, který pro 
ně připravujeme.

Alena Korábová,  
vychovatelka domova mládeže

Český den proti rakovině

Ve  středu 15. května proběhla sbírková 
akce „Český den proti rakovině“. Zakoupe-
ním žlutého kvítku měsíčku lékařského se 
letos přispívalo na  léčbu plicních nádoro-
vých onemocnění. Sbírky se z  našeho do-
mova mládeže zúčastnily dvě dvojice. Da-
vid Hurt a  Lucie Slabá prodali 101 kytiček 
a v pokladním vaku skončilo 2692 Kč. Mar-
tina Sklenková a  Barbora Kvapilová utržily 
za 106 kytiček celkem 2321 Kč. Na účet jsme 
poslali celkem 5013 Kč.

Alena Korábová,  
vychovatelka domova mládeže

Orientační hra po Kopidlně

Na  22. května 2019 jsme plánovali ori-
entační hru po Kopidlně. Bylo však ošklivo, 
proto jsme hru přeložili na následující den.

Soutěžící plnili 15 úkolů s  cílem u  oh-
niště na  skalce, kde si opekli párky. Poté 
nadešel čas na  hledání pokladu, který byl 
pečlivě ukryt. Banány, sušenky a  klíčenky 
s logem naší školy se žákům najít podařilo. 
Hra se vydařila, všichni byli spokojeni i po-
časí nám tentokrát přálo.

Alena Korábová,  
vychovatelka domova mládeže

Ze života domova mládeže

13. listopadu 2019 se uskuteční již 50. roč-
ník Běhu 17. listopadu. Své síly si změřili v zá-
meckém parku i současní úspěšní sportovci. 
Jedním z nich byl stříbrný olympijský biatlo-
nista Michal Krčmář.

Zahradníkům při besedě povídal o biatlo-
nu a  přivezl ukázat i  malorážku. Došlo také 
na  kopidlenský Běh 17. listopadu. „Už když 
jsem přijížděl do  parku, tak se mi vybavilo, 
kde jsme startovali. Byl jsem tehdy žákem ZŠ 
náměstí Míru ve  Vrchlabí a  doprovázel mě 
otec. Týden před tím, než jsem k vám jel, jsme 
si v  krásném prostředí, kde se běhalo, s  ro-
diči povídali. Myslím, že jsem tenkrát vyhrál, 
ale nejsem si úplně jistý. Určitě jsem ale byl 
na  stupních vítězů,“ vzpomínal Michal Krč-
mář.

Tomáš Hásek domněnku úspěšného bi-
atlonisty potvrdil. Jako důkaz mu předal vý-

sledkovou listinu, kde je uveden jako nejlepší 
ve své kategorii.

Zahradníkům se povídání s Michalem Krč-
mářem líbilo, o čemž svědčí hodnocení, které 
mu napsali.

Několik jich otiskujeme. I  když nejsou zá-
měrně podepsána, tak stojí za přečtení.

Parádní beseda. Bylo super se dozvědět, jak 
to vůbec chodí a co všechno pro to musíte udě-
lat. Máte můj obdiv, protože zvládat pořád to 
cestování, mít každou chvíli trénink…, to musí 
být hodně náročný. Každopádně chci poděko-
vat za to, že jste si na nás našel čas a přijel. Je to 
fakt úžasný! Jste frajer!

Bylo to fajn. Jsou vidět Tvé zkušenosti z mlu-
vených projevů. Umíš se vyjadřovat a jsi mi sym-
patický.

Beseda se mi moc líbila. Jsem ráda, že jste 
si udělal čas na  naši školu a  podělil se s  námi 
o Vaše zážitky. Teď konečně o biatlonu vím víc, 
než že jezdíte na  běžkách a  střílíte. Ve  zkratce. 
Bylo to super a jsem nadšená, že jsem Vás vidě-
la na vlastní oči. Jste dokonalej, a hodně štěstí 
v životě.

Natálie Novotná nám přiblížila, jak probí-
haly projektové dny u žáků učebního oboru 
Zahradnické práce.

První den jsme šli do  kuchyňky a  připra-
vovali jsme saláty. Na jablkový salát s mrkví 
jsem potřebovala 4 mrkve a 2 jablka. Olou-
pala jsem je a nastrouhala. Salát jsem ochu-
tila cukrem a  citronem. Spolužáci připravili 
ještě další zdravé dobrůtky.

Ve sloupové místnosti jsme se dozvěděli, 
jak se prostírá stůl. Pak jsme zasedli ke stolu 
a zdravé pokrmy jsme ochutnávali.

Druhý den jsme si měřili tlak. Nejdříve 
v klidu, pak po vyběhnutí schodů. Na závěr 
jsme vytvořili nástěnku.

Natálie Novotná,  
2. ročník, učební obor Zahradnické práce

Projektové dny 
ve znamení zdravého 
životního stylu
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Floristika v podání mistra

V  rámci projektu „Zlepšení kvality vzdě-
lávání na  SŠ“ proběhl pod vedením floris-
ty pana Petra Kopáče (odborníka z  praxe) 
na  Střední škole zahradnické v  Kopidlně 
floristický kurz, který byl určen pro studen-
ty zahradnického oboru. Žáci byli sezná-
meni se základními technikami aranžování, 
pravidly vázání kytic a nahlédli do tajů sva-
tební floristiky. Pan Petr Kopáč se podělil 
o své zkušenosti s vedením prodeje a vzta-
hy se zákazníky, uvedl mnoho praktických 

situací a zážitků ze svého profesního života. 
Během dvoudenního kurzu si mladí za-
hradníci sami vyzkoušeli některé techniky 
a postupy v aranžování květin. Spolupráce 
s  odborníky z  praxe je pro ně velkým pří-
nosem, mohou výborně propojit své teo-
retické znalosti se zkušenostmi a  radami 
odborníka z praxe.

Bc. Hana Hladíková,  
učitelka praxe, květinářství a vazačství

Foto Hana Hladíková

Petr Zezulka při soutěži.

Ve  dnech 24.–26. dubna 2019 se vůbec 
poprvé v historii školy zúčastnili naši žáci me-
zinárodní soutěže středních odborných škol 
v oboru Rybářství.

Pořadatelství 17. ročníku se zhostila Střední 
rybářská škola a vyšší odborná škola vodního 
hospodářství a  ekologie Vodňany. Soutěžilo 
se v těchto disciplínách: teoretický test, určo-
vání druhů sladkovodních ryb, určování dru-
hů vodních organismů, házení vrhací sítí, jízda 
lodí s tyčkou, odhad velikosti ryb, lov ryb udicí.

Petr Zezulka vybojoval stříbro v  odhadu 
délky ryb a v  lovu ryb způsob plavaná obsa-
dil 4. místo. Družstvo ve  složení Matěj Tondr  
(3. ročník), Petr Zezulka (3. ročník) a Josef Jiřiš-
ta (2. ročník) skončilo celkově na 5. místě.

Ing. Josef Hliněný,  učitel rybářství a myslivosti
Foto Ing. Josef Hliněný

Mezinárodní soutěž 
ve Vodňanech 2019

Pomidor malinowy (malinové rajče) v hlavní roli

Bogatynia je polské město poblíž hranic 
s  Českem a  Německem. Při jeho vyslovení 
se mnohým vybaví hnědouhelný důl Turów 
a stejnojmenná tepelná elektrárna. Před ně-
kolika lety k nim přibyly skleníky pro pěsto-
vání rajčat rozkládající se na ploše 10 hektarů.

Žáci studijních a učebních oborů se začát-
kem června vypravili na  odbornou exkurzi 

do  rajčatového království v  Bogatynii. Pro-
hlídku skleníků vyjednal Piotr Ernest, peda-
gogický ředitel tamní střední školy, který se 
na pár hodin zhostil role tlumočníka.

Kopidlenské zahradníky provázeli 
po  sklenících hned čtyři „rajčatoví“ odbor-
níci. Dozvěděli se nejen o  způsobu pěsto-
vání, ale také o  škůdcích a  dalších zajíma-

vostech, které do  té doby znali často jen 
teoreticky.

Polské přátele přivítáme v  Kopidlně 
na  podzim, kdy je provedeme po  našem 
zahradnickém království.

Jana Tauchmanová,  
učitelka dějepisu a občanské výchovy
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Mistrovství floristů České republiky
Mistrovství floristů České republiky – Dě-

čínská kotva – se v  roce 2019 uskutečnilo 
ve dnech 15. a 16. května na zámku v Děčí-
ně. Hlavní téma pod názvem „Snová“ bylo 
inspirované filmovými a  literárními díly 
Avatar, Alenka v říši divů a Letopisy Narnie. 
Každoročně se této soutěže účastní i Střed-
ní škola zahradnická Kopidlno. Květinové 
dekorace byly k vidění nejen v jižních zahra-
dách děčínského zámku, kde probíhala sou-
těž květinových kompozic na  téma „Vchod 
do  Narnie“, ale především v  prostorách 
zámku Děčín. Studenti soutěžili ve  čtyřech 
disciplínách – vypichovaný věnec „Alenka 
v  říši divů“, vázaná kytice na  téma „Avatar“, 
tajné disciplíně „Malý sen“ a květinové kom-
pozici „Letopisy Narnie“. Leona Kubálková 
získala za svoji kytici krásné 3. místo a v cel-
kovém součtu bodů obsadila mezi šestnácti 
soutěžícími z celé České republiky 4. místo. 
V seniorské kategorii opět zabodoval bývalý 
absolvent naší školy Tomáš Hakl. Ve vázané 
kytici zvítězil a celkově obsadil 3. místo.

Foto Bc. Hana Hladíková

Úspěšné otevírání jara

V rámci veletrhu For garden se v Praze-Let-
ňanech uskutečnil 4. ročník soutěže Otevírání 
jara. Cílem je propagace zahradnického obo-
ru a podpora studentů zahradnických škol.

V letošním roce se soutěžilo ve čtyřech dis-
ciplínách: vázání jarní kytice, vypichování ve-
likonoční dekorace, sesazování jarní nádoby 
a poznávání rostlinného materiálu. Michaela 
Paštiková, žákyně 3. ročníku učebního obo-
ru Zahradník, zvítězila v  poznávání rostlin 
a ve vypichované dekoraci brala bronz. Pro-
kázala, že zahradník musí mít nejen floristické 
dovednosti, ale i odbornou znalost rostlin.

Bc. Hana Hladíková,  
učitelka praxe, květinářství a vazačství

Foto Hana Hladíková

Řez dřevin
Dne 4. dubna 

2019 se naše škola 
zúčastnila soutě-
že v  řezu dřevin 
– O zlaté nůžky BA-
HCO. Letos se této 
soutěže zúčastni-
lo 42 soutěžících 
v  kategorii junior, 
5 soutěžících v  ka-
tegorii senior. Naši 
studenti ve složení Martina Brožová, Daniel 
Prisztavok, Jana Lambertová byli na takové-
to soutěži poprvé. Poprvé si zkusili řezat dře-
viny typu broskvoně. V rámci soutěže se tito 
studenti umístili ve středu soutěžní listiny.

Ing. Milena Bělecká,  
vedoucí praxe a odborného výcviku

Foto Ing. Milena Bělecká

Maturanti s třídní učitelkou Ing. Lenkou Ročkovou.                                             Foto Bc. Hana Hladíková
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Představení Zdeňka Trošky 
vyprodalo kopidlenskou sokolovnu

Tomík na cestách 
přijel do Kopidlna

V pátek 12. dubna 2019 jsme v Kopidlně 
přivítali režiséra mnoha úspěšných pohádek 
a  neméně úspěšných filmů Zdeňka Trošku. 
Více než dvouhodinové představení pod 
názvem „Úsměvy Zdeňka Trošky s  písnič-
kami Simony Klímové“ nejenže vyprodalo 
kopidlenskou sokolovnu, ale bylo skutečně 
úsměvné, od  začátku do  konce plné vese-
lých příhod z  natáčení a  vtipů, místy lech-
tivějších, a  takový pan Troška je, bezpro-
střední, veselý, vždy dobře naladěný a milý 
společník.                                                            (rh)

Moc mě přednášky nelákají, ale když jsem 
se dozvěděl, že se 5. dubna 2019 koná v Ko-
pidlně v  Kulturním a  vzdělávacím centru 
cestovatelská přednáška z Thajska přes půl 
světa až na Moravu s tuktukem, věděl jsem, 
že tam musím jít. Tomáše Vejmolu a  jeho 
motorovou tříkolku jsem pár dní sledoval 
na  facebooku. Na  přednášku jsem vyrazil 
se svým kamarádem Dankem. Seděli jsme 
v první řadě a pozorně poslouchali Tomášo-
vo vyprávění, které se mi moc líbilo.

Jeho cesta začala letem do Bangkoku, kde 
koupil 35 let starý tuktuk, s  kterým vyrazil 
na 1 rok a 1 den dlouhou výpravu plnou zá-
žitků, zábavy, oprav i  nebezpečí. Nakonec 
vše dobře dopadlo. Tomáš ujel s  tuktukem 
13 tisíc kilometrů. Nyní jezdí se svým vyprá-
věním o velké cestě po celé České republice, 
a dokonce vydal knížku „Tomík na cestách“.

František Vlček ml.



22 Kopidlenské listy červen 2019

Příběhy slavných z pera 
Marie Formáčkové

Známá česká spisovatelka PhDr. Marie For-
máčková v krátké době již podruhé navštívi-
la Kulturní a  vzdělávací centrum Kopidlno. 
Beseda „Příběhy slavných z pera PhDr. Marie 
Formáčkové aneb veselé vzpomínání“ byla 
tentokráte o známých mužích, o kterých spi-
sovatelka napsala knihy. Vzpomínání na Júlia 
Satinského, Michala Dočolomanského, Jaro-
slava Marvana, Jiřího Wimmera a Jana Třísku 
bylo plné zajímavých příběhů odhalujících 
soukromí těchto slavných mužů. V  podání 
Marie Formáčkové jsou příběhy ze setkání 
s  osobnostmi vždy vtipné a  velmi zábavné 
a taková je i Formáčková, to mimo jiné po-
tvrdil i  Zdeněk Troška, při své kopidlenské 
návštěvě: „Maruška? No to je skvělá ženská, 
a víte, že učí vězně a píše o nich knihy?“ My 
víme a  účastníci besed se spisovatelkou už 
také a  tyto veselé příběhy si budete moci 
vyslechnout při další chystané besedě, která 
se v Kulturním a vzdělávacím centru s Marií 
Formáčkovou uskuteční.                                (rh)

Dětský karneval s klauníkem Fílou

Sportovní hala města Kopidlna organizuje

3. ročník příměstského tábora
Termín
12.–16. srpna 2019

Čas
denně od 7.30 do 16.00 hodin

Místo
Sportovní hala

Cena
600 Kč

Co bude potřeba
• pohodlné sportovní oblečení do haly 

i ven, sportovní obuv do haly, pokrývku 
hlavy, ručník (podle počasí)

• láhev s pitím, dopolední i odpolední sva-

činu v podepsaném sáčku (bude uložena 
v chladničce)

• oběd bude zajištěn
• je potřeba, aby děti měly všechny věci 

podepsané

Přihlášky a informace
• tábor je vhodný pro děti od 6 do 12 let
• každý den ve sportovní hale v čase 

od 15:00 – 17:00 hodin
• rodiči podepsané přihlášky je třeba vrátit 

nejdéle do pátku 12. 7. 2019 a zároveň 
prosím o uhrazení výše uvedené částky

• další informace u správce haly na  
tel. 725 316 518,  
e-mail: spravcehaly@kopidlno.cz

• počet účastníků je omezen
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Úklidová akce v režii 
mlýneckých hasičů

Sběr odpadu 
ve Pševsi

V  sobotu 6. dubna se celorepublikově 
konala akce na úklid měst, vesnic a zkrátka 
našeho blízkého okolí. Tradičně jsme se za-
pojili i  my „mlýnečtí hasiči“ a  vyrazili jsme 
rozděleni do dvou skupin na úklid příkopů. 
Jedna skupina, „chlapecká“, pod vedením 
tří dospělých a  tří dorostenců se vydala 
směrem na  Kopidlno. Druhá, ve  složení tří 
děvčat a jednoho chlapce, směrem na Rož-
ďalovice.

Co se vše najde vyhozeného v  příko-
pech, je hrozné! Plastové lahve, kelímky 
od  nápojů, obaly od  různých potravin, 
koberce, vyhozené igelitové tašky s domá-
cím odpadem, ale i  zbytky masa, vyvrže-
né vnitřnosti či uhynulá kočka zavázaná 
v  tašce bohužel nejsou výjimkou. Všichni 
zúčastnění byli vybaveni rukavicemi a pyt-

I letošního roku se město Kopidlno se vše-
mi svými částmi účastnilo celorepublikové 
akce „Ukliďme Česko“.

Ve Pševsi se účastníci sešli v 9 hodin u bý-
valé požární zbrojnice. Prošli obcí a  sesbí-
raný odpad v  igelitových pytlích byl shro-
mážděn u  kontejnerů, odkud byl následně 
zaměstnanci MěÚ odvezen.

Škoda, že někteří sousedé se ke  společ-
ným prostorám nechovají, jako by to byly 
jejich vlastní.                                                       (jč)

li a sbírali výše uvedené nálezy velmi sta-
tečně.

Po naplnění všech 12 pytlů jsme si všichni 
přáli, aby bez odpadků zůstalo naše okolí co 
nejdéle. Vždyť je všude spousta kontejnerů 
na  odpad, a  copak už jsme tak líní a  bezo-
hlední, abychom museli ničit to nejhezčí, co 
tu máme – naši krásnou přírodu???

Vím, že ti, kteří se takové akce zúčast-
ní, si velmi rozmyslí, zda něco vyhodí jen 
tak venku do  přírody, nebo raději doma 
do  koše. Je velmi nechutné sbírat odpad 
po  jiných lidech, kteří jedou například 
z  chalupy a  svůj víkendový odpad vyhodí 
někde v lese! Proč?

Byla bych ráda, kdyby se každý zamyslel, 
než otevře okénko auta a něco vyhodí. :-) 

(hl)
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Jak lze předcházet vzniku odpadů v domácnosti
Zákon o odpadech stanovuje práva a po-

vinnosti osobám v  oblasti odpadového 
hospodářství, klade důraz na  předcházení 
vzniku odpadů, stanoví hierarchii nakládání 
s nimi a prosazuje základní principy ochrany 
životního prostředí a zdraví lidí při nakládání 
s odpady. Každý by se měl snažit při své čin-
nosti předcházet vzniku odpadu. Odpady, 
jejichž vzniku nelze zabránit, musí být vyu-
žity, případně odstraněny způsobem, který 
neohrožuje lidské zdraví a životní prostředí.

Tipy na předcházení odpadům z potravin
Naplánování nákupu potravin, pozor 

na datum spotřeby, správné skladování po-
travin, snažit se využít zásob beze zbytku, 
kompostování…

„V ČR připadá na každého obyvatele 81 kg 
odpadů potravin za  rok. V  domácnostech 
končí v  odpadu především pečivo, ovoce 
a zelenina, mléčné výrobky a uvařená jídla, 
která lidé nestihnou sníst.“

Tipy na předcházení odpadům z obalů
Při naplánovaném nakupování lze uvážit 

velikost balení, používání vlastních koší-
ků, síťovek, vlastních látkových tašek, dát 
přednost pultovému prodeji – potravinám 
bez obalů, pití kohoutkové vody, volba ná-
hradních náplní a koncentrátů, nepotřebné 
obaly vyhazovat do  příslušných kontejnerů 
na tříděný odpad.

Tipy na předcházení elektroodpadu
Nekupování spotřebičů impulzivně, pro-

myslet si, k  čemu a  jak často se bude spo-

třebič používat, zda je nákup nového spo-
třebiče jediným řešením, před nákupem 
porovnat náklady za celou dobu používání, 
energetickou náročnost, spotřebu vody, vý-
měnné prvky, zda v okolí existuje servis pro 
případ poruchy.

Nefunkční a  neopravitelné spotřebiče 
se odevzdávají k  recyklaci (v  obchodě při 
nákupu nového, do  sběrného dvora nebo 
do kontejnerů na elektro).

„Průměrná doba používání mobilního te-
lefonu je 12–18 měsíců, ačkoliv životnost je 
několik let. Každý rok mění telefon 1/4 ob-
čanů ČR, to znamená 2,5 milionu prodaných 
mobilů. Svůj telefon mění 2/3 lidí z důvodu 
pořízení výkonnějšího přístroje, nikoliv kvůli 
poruše. Lidé obměňují pračky, ledničky a su-
šičky průměrně po  13 letech ze 70  % kvůli 
poruchám a nespolehlivosti, z 20 % pro ne-
dostatek funkcí a  zastaralý design, 9  % pro 
vysokou spotřebu energie.“

Tipy na předcházení textilnímu odpadu
Plánování nákupu a  uvážení, zda nový 

textil, oblečení a  obuv opravdu potřebuje-
me, při praní a  čištění textilu i  obuvi dodr-
žovat doporučení výrobců. Své nepotřeb-
né oblečení je možné nabídnout k  prodeji 
v kamenných nebo internetových bazarech, 
obnošený textil předávat charitativním or-
ganizacím nebo odkládat do  příslušných 
kontejnerů na textil.

„Ročně se v ČR vytřídí k opětovnému po-
užití a recyklaci 1–2 kg textilu na osobu. Ka-
ždý občan ČR vyprodukuje ročně na 280 kg 
směsného komunálního odpadu, z toho 5 % 

tvoří textil, oblečení a obuv. Jedná se o cen-
ný materiál, který by neměl končit na sklád-
ce nebo ve spalovně.“

Tipy na předcházení objemným odpa-
dům z domácnosti

Přemýšlet, zda nové vybavení domácnosti 
opravdu potřebujeme, volit takové výrobky, 
které nezatěžují životní prostředí a neohro-
žují naše zdraví. Nepotřebné vybavení na-
bídnout k prodeji v kamenných nebo inter-
netových bazarech, neopravitelný nábytek 
odvézt do sběrného dvora.

(čerpáno z  internetových stránek Minis-
terstva životního prostředí www.mzp.cz)

Množství vytříděného odpadu v Kopidl-
ně a jeho částech v roce 2018

Kde je možné v Kopidlně třídit odpad

Nádoby na sběr použitého jedlého oleje 
z domácností jsou umístěny v Kopidlně 
u těchto stanovišť na tříděný odpad:

• sídliště U Cihelny (bytovky „bývalé cuk-
rovarské“)

• sídliště U Cihelny (bytovka čp. 604, 605)
• náměstí Hilmarovo – za radnicí
• U Nádraží – u prodejny Jednoty

Jedlý olej se odevzdává v uzavřených PET 
lahvích.

Nádoby na sběr odpadů z obalů (papí-
rové, plastové, skleněné)

Viz tabulku vlevo.

Nádoby na sběr elektroodpadů:
• náměstí Hilmarovo
• ul. Tomáše Svobody – u cukrovaru
• ul. Havlíčkova proti DPS
• Pševes – u autobusové zastávky
• sběrný dvůr Kopidlno

Nádoby na textil:
• sídliště U Cihelny (bytovky „bývalé cuk-

rovarské“)
• U Nádraží – u prodejny Jednoty

Monika Kovářová

Odpad Množství Náklady
Papír 20,405 t 126.998 Kč
Plasty 25,300 t 225.906 Kč
Sklo 21,510 t 56.436 Kč
Tetrapaky  
(nápojové 
kartony)

0,400 t 11.452 Kč

Bioodpad 25,652 t 42.228 Kč
Jedlý olej a tuk 0,221 t -
Textil 7,560 t -
Nebezpečný 
odpad

1,862 t 33.773 Kč

Pneumatiky 2,320 t 11.053 Kč

Obec Stanoviště – adresa PET lahve kont. 
1 100 l – žlutý

papír  kont.  
1100 l modrý

sklo zvon   
1500 l – zelený

sklo čiré  
1100 l – bílý

Kopidlno
1. Sídliště u cihelny – bytovky 
cukrovaru

ano ano ano ano

 2. Sídliště u cihelny – bytovky st. statku ano ano ano  

 3. Sídliště u cihelny – bytovky SBDO ano    

 
4. Spojka ulic Lipová, Jičínská – 
u ubytovny

ano ano ano  

 5. Křižovatka Švermova ano ano ano  

 6. U Nádraží ano ano ano ano

 7. Havlíčkova u DPS ano ano   

 8. Náměstí – za restaurací Radnice ano ano ano ano

 9. Internát SZaŠ ano ano ano  

 10. Husova – obchod ano ano ano  

 11. Husova – u hřbitova ano    

 12. Švermova – u Benko, dřev. závod ano  ano  

 13. ZŠ – u víceúčelové sportovní haly ano    

Mlýnec 1. U školy ano ano ano  

Ledkov 1. U hasičské zbrojnice ano ano ano  

Drahoraz 1. U bývalého st. statku ano ano ano  

Pševes 1. U zastávky ČSAD ano ano ano ano

 2. U požární nádrže ano ano ano  
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Benátky. Romantická plesová výhra

Po  několikahodinové cestě luxusním au-
tobusem, se skvělými řidiči a stejně skvělou 
průvodkyní Alenkou, a po cestě lodí (místní 
MHD – vaporetto) jsme konečně vystoupili 
v romantickém, prosluněném a v tuto dobu 
karnevalovém městě na severu Itálie. Už prv-
ní uvítání bylo kouzelné. Z přístavního mola, 
cestou na náměstí Sv. Marka, jsme za ranní-
ho slunce potkávali první masky benátského 
karnevalu.

Je těžké shrnout do  několika vět ta nej-
zajímavější místa v  Benátkách, když jich tu 
je tolik. Náměstí Piazza San Marco se dvě-
ma sloupy – symboly Benátek –, bazilika sv. 
Marka, kde jsou uloženy jeho ostatky. Dóžecí 
palác, sídlo benátských dóžat, hodinová věž 
Torre dell‘Orologio, která počítá jen šťastné 
hodiny. Nejvyšší benátská budova Campani-
le – zvonice, maják a  strážní věž v  jednom. 
Most Ponte di Rialto – nejstarší kamenný 
most zde. Canal Grande – hlavní dopravní 

tepna. Nespočet mostů a  nekonečné ka-
nály, které brázdí desítky gondol. Kouzelné 
krámky plné skleněných suvenýrů z ostrova 
Murano a krajek z ostrova Burano, karneva-
lových masek-škrabošek různých velikostí 
a barev a spoustu dalších suvenýrů.

Obyvatele Benátek převlečené do  karne-
valových masek jsme potkávali na  každém 
kroku až do  našeho odjezdu ve  večerních 
hodinách.

Na  pečlivou prohlídku potřebujete měsí-
ce. Avšak i během jediného dne zde můžete 
vidět mnoho krásného a  zažít hodně zají-
mavého. Nádherná inspirace na  další výlet 
do jednoho z nejromantičtějších měst světa 
– Benátek. Určitě se vrátíme.

Děkuji za  krásný dárek, jejž vyhrál můj 
bratr na „reprezentačním plese města Kopi-
dlna“ s podtitulem „rej masek“, který se ko-
nal 22. února 2019.

Marie Nyplová

Účastníci slyšeli 
61 druhů ptáků

V sobotu 4. května v 7 hodin ráno se 
na  hrázi rybníka Zrcadlo v  Mlýnci sešli 
příznivci ptačího zpěvu, aby se vydali 
na  známou trasu. Tradičním průvod-
cem byl pan MVDr.  Vladimír Šoltys, 
který celkem 43 účastníkům podrobně 
představil každý druh zpěvného ptáka. 
A že jich nebylo málo. Během celé pro-
cházky okolo rybníka bylo slyšet či vidět 
61 druhů!

Ze záchranné stanice z  Pátku u  Po-
děbrad se vypouštěli do  volné přírody 
uzdravení pacienti. Jedním z  nich byl 
například kalous ušatý.

Pan Smolík pak účastníkům názorně 
ukázal kroužkování pěvců, kteří se chyt-
li do nástražné sítě.                                   (hl)
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Víte, že sportovní halu si můžete pronajmout  
i jednorázově s rodinou nebo kamarády?

Dopolední i  odpolední hodiny ve  všed-
ních dnech jsou ve  víceúčelové sportovní 
hale rezervovány pro potřeby Základní školy 
a Mateřské školy Kopidlno. V roce 2018 byly 
využívány dle daného rozvrhu v počtu 809 
hodin.

Odpolední hodiny a víkendy byly využívá-
ny veřejností. Celkem se na  hale a  v  sálech 
za  rok 2018 odcvičilo 746 hodin. Podrobný 
přehled využitelnosti haly a  sálů zobrazují 
grafy č. 1, 2.

Ke svému pilnému trénování nejvíce více-
účelovou halu využívají fotbalisté všech vě-
kových kategorií, aby až je opět zavolá jaro 
na zelené plochy, byli perfektně připraveni. 
Trénuje zde nejen oddíl FK Kopidlno, ale 
také FC Trnavan Rožďalovice, FK Dymokury, 
SK Češov, SK Velenice, Sokol Milíčeves, TJ Ji-
číněves, TJ Hrubý Jeseník.

Dále byla hala využívána k  hraní rekre-
ační sálové kopané, nohejbalu, florbalu, 
badmintonu a  sportování školáků v  rámci 
„hala dětem“ – badminton, kopaná, florbal. 
Za zmínku stojí také rezervace haly pro aero-
modeláře, kteří si halu rezervují od podzimu 
do  jara. Jednorázové pronájmy pro rodiny, 
sportovní týmy a  kamarády jsou využívány 
méně, možná je to tím, že veřejnost stále 
neví, že tyto možnosti má.

Od října velká tělocvična ožila také volej-
balem, a tak pro velký počet sportovců by-
chom potřebovali další tělocvičnu. Od listo-
padu vzala cvičení pro ženy do svých rukou 
cvičitelka Veronika, která na  hodiny body-
formu dojíždí, a nás těší velký zájem, neboť 
takové cvičení na hale chybělo.

Ani ženy 60+ nezahálejí a pravidelně cvičí 
každé pondělí na sále č. 2 v 1. poschodí s cvi-
čitelkou Andreou. Nepravidelně v  sobotu 
se cvičí jóga s lektorkou Stázkou. Do června 
každé úterý dojížděla na hodiny powerjógy 
lektorka z Jičína. Pro malý zájem bylo cviče-
ní od září cvičitelkou zrušeno. V zrcadlovém 
sále se též scházejí děti na tanečky – aerobik, 
pod vedením spolku Kopidlenských žížalek, 
a  na  sportování pro děti v  rámci „hala dě-
tem“.

Hala v  loňském roce pořádala zdravotní 
cvičení s  lektorkou a  fyzioterapeutkou paní 
J. Florovou. Dále se konaly dvě návštěvy chi-
ropraktika pana Lászla. Výše uvedený chiro-
praktik byl pozvaný na žádost občanů k  lé-
čebným terapiím pohybového ústrojí a také 
vedl cvičení, které bylo zaměřeno na  pre-
venci a  také na  odstranění bolesti kloubů 
a páteře.

U příležitosti oslavy 100 let města a sjezdu 
rodáků a přátel města Kopidlna byl 23. červ-
na uspořádán den otevřených dveří. Někteří 
občané zde byli poprvé a  byli mile překva-
peni, jaké sportovní prostory město Kopi-
dlno má. O  letních prázdninách probíhal 2. 

ročník příměstského tábora, pro velký zájem 
bude připraven i  v  roce 2019. K  mimořád-
ným akcím patří také dvouhodinové cvičení 
powerjógy. V listopadových dnech prostory 
haly využil spolek Kopidlenské žížalky pro 
pořádání třídenního „Podzimního bazárku“. 
V sále také probíhalo povídání s paní S. Ha-
vlíkovou. Ve  dvou dnech na  téma „Energie 
v nás“ a „Čtyři tváře ženy“.

Od  podzimu do  jara je víceúčelová hala 
hodně využívána, v některých dnech by po-
třebovala i zvětšit prostory, abychom mohli 
všem zájemcům vyjít vstříc.

Dva sály, které jsou využívány méně, na-
bízíme k  rezervaci stolního tenisu nebo by 
nás potěšilo, kdyby se obnovilo „Klubíčko“ či 
nová skupina maminek, která by se scházela 
s dětmi k seznamování a rozvoji dovedností 
před nástupem do školky.

Na  webových stránkách najdete aktua-
lizovaný kalendář zarezervovaných hodin 
a  potřebné rezervace si můžete zajistit na   
e-mailu spravcehaly@kopidlno.cz nebo 
na tel. 725 316 518.

Miroslava Kučerová

Grafické znázornění sportů v sále 1, 2 za rok 2018

Grafické znázornění týmů na hale za rok 2018

týmy – hala rok 2018
hod. %

FK Kopidlno  90,5  16
TJ Jičíněves kopaná 50  9
aero-mobily  46  8
pronájem  46  8
hasiči  40  7
kopaná (D)  39  7
nohejbal Kopidlno (H)  38  7
badminton  29  5
SK Češov kopaná  28,5  5
Sokol Milíčeves kopaná  27  5
nohejbal Velenice  22  4
kopaná Kopidlno (SG)  24  4
florbal Rožďalovice (J)  20  3
volejbal Kopidlno  19  3
FK Rožďalovice kopaná  14  2
školáci kopaná  13  2
SK Velenice kopaná  12,5  2
FK Dymokury kopaná  9  2
bodyform  7  1
kopaná (N)  4,5  1
 TJ Hrubý Jeseník kopaná  4,5  1
Celkem 583,5  100

sporty – sál 1, 2 rok 2018
hod. %

ženy 60+  36 22
pronájem  28 17
powerjóga  26 16
jóga  25,5 16
tanečky  19 12
aerobic  10  6
sportovní aktivity  8 5
ženy 40+  7 4
FK Kopidlno 3 2
celkem 162,5 100
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Sladkosti za koledu

Sportovní odpoledne si děti užily, navzdory počasí
V  sobotu 4. května 2019 uspořádal Auto 

klub Kopidlno v  AČR sportovní odpoledne 
pro děti v  areálu Auto klubu. Děcka si vy-
zkoušela skákání přes švihadlo, minigolf, 
lov rybiček, hod kroužky na  tyčky, košíko-
vou, kop válečkem z  nohy na  cíl, hod koulí 
do  pneumatiky, hod šipkami na  terč, lu-
kostřelbu a  slalom skákaný v  pytli na  čas. 
Za  splnění každého úkolu dostali pamlsek. 
Ať už lízátko, nebo jiný balený bonbón.

Po skončení jednotlivých úkolů byli vyhlá-
šeni vítězové, kteří byli hned dva.

Šárka Chalupníčková z Kopidlna a Mikoláš 
Pulda z Košíku. O třetí místo se podělili rov-
něž dva, a to Kateřina Hrdá ze Psinic a Johan-
ka Puldová z Košíku. Dostali sladkosti navíc, 
jako čokoládu, sušenky a další dobroty.

Všechny děti dostaly poukázku na špeká-
ček, který si na závěr vyzvedly v občerstvení, 
a  opékaly si ho na  ohýnku. Všichni rovněž 
obdrželi diplom za účast.

Celé odpoledne byl v provozu velký bub-
lifuk, takže bublin si děti, ale i  dospělí užili 
dost a  dost. Měli jsme připraven velký ská-
kací hrad, který jsme bohužel nemohli po-
stavit, jelikož nám celé odpoledne drobně 
pršelo. Dle smlouvy to nebylo možné.

Letos nám počasí bohužel nepřálo, a  tak 
byla účast jen třetinová oproti roku minu-
lému. Zúčastnilo se jen 15 dětí. Přesto se 
nás spolu s rodiči sešlo docela dost a strávili 
jsme příjemné odpoledne, za což patří všem 
pořadatelům, kterých bylo 16, upřímné po-
děkování. Všichni dostali občerstvení, které 
bylo pro tuto akci připraveno.

Věříme, že příští rok bude počasí moudřej-
ší a přijde zase víc dětí.

Jan Gottwald

Jak se koledovalo v Mlýnci

Sladká odměnaNejmladší koledníkHody, hody, doprovody
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V širším výběru reprezentace tři modeláři z Kopidlna
Téměř polovina roku za námi a modeláři 

volných modelů mají jarní sezonu za sebou. 
Byla o mnoho náročnější než ta minulá. Ča-
sově i finančně, zvlášť pro některé z nás. Jan 
Lambert a Jan Zajíc začali létat s největšími 
modely kategorie F1A a  Patrik Švorc s  mo-
dely poháněnými gumou kategorie F1B. 
Tím pádem přibylo soutěží a  mechanikům 
mnoho práce. Klukům se velké kategorie líbí 
a sbírají zkušenosti z létání.

Patrik je ve  své kategorii nejmladší, ale 
na  soutěžích Českého poháru zdatně pro-
hání i zkušené seniory. Kategorie F1B je asi 
technicky nejnáročnější. Za velkého přispění 
svého otce Zdeňka Švorce se Patrik učí tyto 
modely ovládat, a  hlavně s  nimi létat. Sva-
zek jeho gumy do  modelu váží 30 gramů, 
skládá se z 26–32 pramenů, které bezpečně 
udrží dospělého člověka. Po natočení svaz-
ku s  ním je model schopen stoupat kolmo 
vzhůru a potom přejít do zatáčky a unášen 
větrem letět při maximu, které je u této ka-
tegorie 180 sekund, až dva kilometry. Sedm 
soutěžních letů a máte nachozeno a nabě-
háno pěkných pár kilometrů. Po  soutěži to 
však nekončí, doma začíná další šichta. Od-
mastit, vyprat, prohlédnout a znova navázat 
gumy, aby byly připravené na další závody. 
Touto „bohulibou“ činností stráví přibližně 
tolik času jako na  závodech. Na  soutěžích 
Českého poháru již teď Patrik sbírá cenné 
kovy. Dvakrát byl první a dvakrát druhý. Pat-
rika to baví a stále dolaďuje své modely, aby 
byly dobře připraveny. V  srpnu bude hájit 
naše barvy na juniorském mistrovství Evro-
py v Makedonii.

Jan Lambert si oblíbil kategorii F1A. Mo-
dely to jsou velké, rozpětí i přes dva metry, 
a  vytahují se na  vlečné šňůře a  maximum 
mají také tři minuty. Honza s  nimi „krouží“ 
a  vyhledává stoupavé proudy. Už také po-
znal, jaké to je, když model po pěkném letu 
přistane na  stromě, a  jak se s  obtížemi do-
stává zpět dolů. Sem tam se to neobejde bez 
nějaké dírky, někdy i větší, v potahu. Jenže 

Honza chce mít hezké modely, a tak po sou-
těži starý potah strhal a  začal potahovat 
nově. I to svědčí o jeho zápalu k modelaření. 
Povedlo se a s barevnou povrchovou úpra-
vou mu pomohl Zdeněk Švorc. Létání s vel-
kými modely Honzovi jde a  neztratí se ani 
mezi seniory. V juniorech obsadil dvě druhá 
místa, třetí a čtvrté.

Jan Zajíc se také dal na kategorii F1A. Je 
ve  své kategorii také nejmladší, ale zatím 
to vypadá, že chce jít ve  šlépějích svého 
bratra Františka. Učí se také pomalu kroužit 
a  za  slušného počasí mu to docela jde, ale 
při silnějším větru jeho, zatím ještě malé, 
nohy nestihnou doběhnout velký model. 
Nicméně elán a  nadšení má. Honzíkovy 

modely musí být přizpůsobeny podle jeho 
síly a  fyzických možností. O  to větší práce 
pro mechanika. Napomáhají mu v tom růz-
né technické vymoženosti – elektronický 
časovač pro lepší nastavení fází letu, GPS 
dohledávání pro snazší dohledání modelu 
a v neposlední řadě vysílačky pro předávání 
informací v průběhu letu.

V  průběhu dubna přišlo pozvání na  re-
prezentační soustředění juniorů a  k  naše-
mu milému překvapení i  pro naše tři žáky. 
Patrika Švorce, ten je člen reprezentačního 
týmu v kategorii F1B, Jana Lamberta a Jana 
Zajíce, které trenér pozval do  širšího výbě-
ru v  kategorie F1A. Soustředění se konalo  
8. a 9. června na letišti aeroklubu Hořice. Již 
několik let se pořádá společně s  reprezen-
tací seniorskou. Pro juniory to má velikou 
výhodu, mohou okoukat techniku mode-
lů i  létání od  svých starších kolegů. Někdy 
dostanou návody nebo plány na zhotovení 
modelů, a  hlavně cenné rady. Setkávají se 
sice na  soutěžích, ale tam na  to většinou 
není dostatek času. V  létání trénovali spo-
lečné starty a  odhad stoupavých proudů. 
Společné starty jsou důležité hlavně pro 
kategorii F1A, protože musí každý sledovat 
každého, aby se nezamotali s vlečnou šňů-
rou. Naopak odhad stoupavých proudů je 
hlavně pro kategorii F1B, aby jejich model 
stoupal do co největší výšky. I ranní trénink 
na  rozlet má co do  sebe. Naučit se odhad-
nout a  najít ten správný vzduch pro svůj 
model, aby letěl čtyři minuty v 6 hodin ráno, 
když ještě stoupavé proudy nejsou. Při spo-
lečném povídání o zážitcích z létání se více 
poznají a  je pro ně jednodušší se potom 
na  něco zeptat nebo požádat o  změření 
letu. Pohodová atmosféra vládla jak při lé-
tání, i když si kluci mákli, tak i při večerním 
grilování. Toto soustředění bylo trochu výji-

Na  krajském přeboru Středočeského kraje si 
vylétali 1. místo Veronika Švorcová v kategorii 
A3 a 1. místo Jan Zajíc v kategorii F1H.

Naši mladí reprezentanti: Patrik Švorc s modelem F1B, Jan Zajíc s modelem F1A, Jan Lambert s modelem F1A.
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mečné, byli zde na pozvání i minulí juniorští 
mistři světa a  Evropy v  družstvech v  obou 
kategoriích F1A i F1B. Myslím, že klukům se 
to líbilo, hodně jim to dalo a přispěje to k je-
jich ještě lepším výkonům.

Od  začátku roku jsme po  modelářských 
závodech objížděli různé kouty republiky, 
na  letiště blízká (Jičín, Hořice, Mladá Bole-
slav) i  vzdálená (Všechov, Panenský Týnec, 
Kožlany, Borotice). Jako každý rok jsou prv-
ní soutěže v  Hořicích v  kategoriích F1H, 
F1G a  P30. Potom následují soutěže Ko-
pidlenské ligy v  kategoriích V, H, A3 a  P30. 
V  únoru už první soutěže Českého poháru 
v  Hořicích v  kategoriích F1H a  F1G. Sem si 
s námi, po delší odmlce, zajel zalétat i Fan-
da Zajíc mladší a všem ukázal, že zatím nic 
nezapomněl, a  vylétal si krásné druhé mís-
to. Patrik Švorc se svým novým modelem 
budil respekt u svých soupeřů. Jan Lambert 
a  Honzík Zajíc poměřili své síly s  ostatními 
seniory v kategorii F1H. Milan Šafler dosáhl 
na medailové umístění v ČP F1H až ve třetí 
soutěži ve Vraclavi, kde obsadil druhé mís-
to. František Zajíc starší obsadil třetí mís-
to na  soutěži v  Kožlanech. V  březnu jsme 
pořádali přebor Královéhradeckého kraje 
mládeže na  letišti v  Hořicích. Čtyřicet žáků 
a  juniorů poměřilo své síly v modelářských 
kategoriích. Všichni naši žáci splnili limit 
pro postup na  mistrovství České republiky 
a  junior Matěj Tichý vyhrál v  kategorii A3 
a také splnil limit. V kategorii F1H vyhrál Jan 
Lambert, třetí byl Honzík Zajíc. Patrik Švorc 
vyhrál kategorii F1G i P30 a Adélka Lamber-
tová byla třetí. Další víkend se konaly závo-
dy v Panenském Týnci. Současně se tam létal 
i přebor Středočeského kraje, kde naši brali 
jen samá medailová místa. Ale ani dospělí se 
nenechali zahanbit. V kategorii F1H zvítězil 

Milan Šafler a  dru-
hý byl Franta Zajíc. 
Zdeněk Švorc vyhrál 
kategorii házedel 
časem 595 sekund, 
což je super výsle-
dek. Na  další sou-
těže v  Panenském 
Týnci konané o veli-
konočních svátcích 
jsme vyrazili o  den 
dříve a udělali si vý-
let na nedaleký hrad 
Hazmburk. Procház-
ka deset kilometrů 
nejlépe prospěla 
Veronice Švorco-
vé, která zvítězila 
v  absolutním po-
řadí v  kategorii A3 
v  sobotu a  potom 
svůj výkon zopakovala i v neděli. Na soutěže 
českého poháru a krajský přebor do Kožlan 
jsme vyrazili po  etapách, jak se postupně 
létaly jednotlivé kategorie. V  sobotu velmi 
dobře Patrik (1. místo) a  Honza (2. místo) 
odlétali velké kategorie F1B a F1A. V neděli 
se dolétaly velké kategorie a pokračoval ČP 
ve středních kategoriích F1H a F1G. Součas-
ně se létal krajský přebor Plzeňského kraje, 
kde naši žáci opět dominovali. Jan Lambert 
vyhrál v  kategorii F1H, jeho sestra Adélka 
vyhrála kategorii A3 a  Veronika Švorcová 
skončila druhá.

Volný den o  Svátku práce jsme využili 
k výletu na Sněžku. Bylo pěkné počasí, a tak 
se nám nahoru dobře šlapalo. Od rozcestní-
ku Růžohorky (1260 m n. m.) začalo přibývat 
sněhu, houstla mlha a foukal silný vítr. To nás 
však nemohlo odradit. Byla vypsána soutěž, 
„Kdo bude první na Sněžce“, a Zajíci udělali 
čest svému jménu a nezklamali. První slečna 
a  jinoch byli odměněni netradičním pohá-

rem a  každý obdržel medaili jako upomín-
ku na  tento výlet. Cesta zpět do  Pece pod 
Sněžkou přes Obří důl byla obdobná jako 
nahoru. Kousek jsme se klouzali po  sněhu 
v mlze a potom již krásné jarní počasí. Výlet 
se povedl. Okusili jsme si, že v horách je jiné 
počasí v jiné nadmořské výšce a jak rychle se 
mění. Další výlet následoval hned 3.–4. květ-
na. Naplánovali jsme si noční pochod Čes-
kým rájem z  Jičína do  Malé Skály a  potom 
na lodích do Dolánek u Turnova. A tak se pět 
odvážlivců vydalo v 23:10 hodin z jičínského 
nádraží do Malé Skály. Po stoupání na Tábor 
jsme se zapotili, a tak přišla vhod malá sva-
činka. Citelně se ochladilo, tak jsme se dlou-
ho nezdrželi a  pokračovali dál na  Kozákov. 
Snídaně na vrcholu nás posilnila, kupodivu 
děti neměly ani „spací krizi“, a  vyrazili jsme 
k cíli. V 8:20 jsme dorazili na nádraží v Malé 
Skále, v  příjemně vytopené čekárně jsme 
sušili zapocené věci a čekali na příjezd další 
části výpravy. Za ušlých 37 km dostali všichni 
čokoládu na doplnění energie a malou me-
daili. Potom jsme šli vyzvednout lodě a v kli-
du a pohodě splouvali řeku Jizeru. Ve vlaku 
z Turnova si někteří po probdělé noci trochu 
zdřímli a šťastně jsme dorazili domů.

Osmého května jsme závodili v  Mladé 
Boleslavi. Za  pěkného, ale větrného počasí 
obsadil v  silné konkurenci Zdeněk Švorc 2. 
místo v kategorii házedel. Třetí byl se svým 
vystřelovadlem Zdeněk Tichý. Kategorii P30 
vyhrál v juniorech Patrik Švorc a v seniorech 
byl třetí Václav Krejčík a  vyhrála Vladimíra 
Švorcová, bohužel se ztrátou modelu.

To je tak stručně popsána naše činnost 
od začátku roku. Naši žáci se vždy medailově 
umístili na všech krajských přeborech, které 
odlétali, což je velký příslib pro mistrovství 
republiky v Moravské Třebové. Patrika čeká 
v srpnu mistrovství Evropy, tak mu přejeme 
mnoho štěstí. Děkujeme, že nás město Kopi-
dlno finančně podporuje. Děkujeme spon-
zorům, rodinám a  dalším příznivcům za  fi-
nanční i  morální podporu. O  další činnosti 
vás budeme informovat.

František ZajícMedailisté na krajském přeboru Královéhradeckého kraje.

Naše výprava po nočním pochodu a před splouváním Jizery.
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Kopidlenská padesátka přivítala 15 účastníků
Auto klub Kopidlno v AČR uspořádal v so-

botu 8. června 2019 za  finanční podpory 
města Kopidlno setkání majitelů a příznivců 
malých motocyklů o obsahu do 50 ccm.

Prezentace účastníků začala ve  12.30 
hodin, poté následovalo vlastní zahájení 
a krátká rozprava s účastníky. V letošním III. 
ročníku jsme na  startu přivítali 15 účastní-
ků z Kopidlna a blízkého okolí. Po slavnost-
ním zahájení se všichni účastníci připravili 
ke spanilé jízdě, která odstartovala ve 13.45 
hodin, a  za  asistence kopidlenských jezdců 
se vydali na  trať 25 km dlouhou, a  to přes 
Cholenice, Vršce, Slavhostice, Chroustov, 
Dubečno, Novou Ves, Chotěšice a Budčeves 
zpět do areálu Auto klubu Kopidlno.

Po  dojezdu následovala jízda terénem 
na čas. Startovalo se vždy po třech jezdcích. 
Trať byla vytyčena kolíky a  oranžovou pás-

kou, na  trati byl i přejezd lávky přes potok, 
měřila 300 m. Jezdci absolvovali okruh cel-
kem pětkrát. Ne všem se podařilo jízdu do-
končit. jeden nedojel spanilou jízdu a jedno-
mu vypověděl stroj při jízdě terénem.

Po jízdě následovalo plnění čtyř úkolů. Hod 
koulí ze 3 m do pneumatiky. Slalom s pneu-
matikou 15 m tam a zpět na čas, hod šipkami 
z 2,5 m na terč a lukostřelba z 10 m na terč.

Po  dokončení všech disciplín se všichni 
jezdci občerstvili výborným guláškem. Me-
zitím byli spočítány výsledky a následovalo 
vyhlášení vítězů, předání cen a  diplomů 
všem účastníkům. První tři obdrželi pohár, 
šampaňské, věcnou cenu a diplom. Posled-
ní pak dostal jako cenu útěchy šampaňské 
a  balík briket. Nakonec byl ještě vyhlášen 
nejoriginálnější stroj, který ohodnotila ko-
mise složená z pořadatelů.

Soutěžící startovní číslo 3 nedokončil 
spanilou jízdu, a  nepokračoval tak do  jízdy 
v  terénu ani neplnil úkoly. Startovní číslo 2 
nedokončil jízdu v  terénu, a  startovní číslo 
7 nepokračoval do jízdy v terénu ani neplnil 
úkoly. Za nesplnění jednotlivých částí obdr-
želi maximální počet trestných bodů.

Cenu za nejoriginálnější stroj obdržel pan 
Josef Vlasatý, který se o ni jistě podělí s vlast-
níkem, neboť, jak 
sdělil, jel na  vypůj-
čeném pionýru zva-
ném „pařez“.

Podle ohlasu se 
akce líbila, k čemuž 
přispělo i  příjemné 
počasí. Již nyní vám 
můžeme sdělit, že 
příští, IV. ročník se 
uskuteční 6. června 
2020.

V  průběhu celé 
akce bylo zajištěno 
chutné občerstve-
ní. Všichni účastníci 
i  pořadatelé obdr-
želi u  prezentace 
stravenky na  dobrý 
gulášek, grilovaly 
se steaky a klobásy. 
Pití bylo dostatek, 
vše dle výběru.

Touto cestou 
chceme poděkovat 
všem účastníkům 
za  hladký průběh 
celé akce. Podě-
kování patří také 
členům Auto klubu 
Kopidlno a  všem 
dalším příznivcům, 
kteří se podíleli 
na  přípravě, a  hlav-
ně zdárném prů-

běhu celé akce, a hlavně pak panu Františku 
Kotlářovi, který se i  přes zdravotní potíže 
podílel na přípravách Kopidlenské padesát-
ky a zajistil od sponzorů převážnou většinu 
věcných cen. Poděkování patří také městu 
Kopidlno, díky kterému jsme tuto akci mohli 
uskutečnit. Ještě jednou všem moc děkuje-
me.

Jan Gottwald

Start.
číslo

Příjmení 
a jméno

Bydliště Spanilá 
Jízda

Jízda terénem 
na čas

Hod 
na cíl

Slalom 
s pneu

Šipky Luko-
střelba

Celkem 
TB

Pořadí

11 Augusta Kamil Pševes 0 189 0 13 0 0 202 1

12 Slavík Michal Kopidlno 0 210 10 14 0 5 239 2

14 Skořepa Miroslav Libáň 0 214 5 14 0 10 243 3

8 Záhora Václav Běchary 0 220 0 18 0 10 248 4

6 Pekárek Zdeněk Kopidlno 0 238 0 13 0 0 251 5

13 Syřiště Josef Kopidlno 0 223 5 15 5 10 258 6

4 Kotlářová Jiřina Kopidlno 0 255 0 26 0 0 281 7

1 Kořínková Renata Kopidlno 0 247 0 20 5 10 282 8

9 Kotlář Vladimír Budčeves 0 193 15 60 15 15 298 9

5 Kavalírová Irena Petkovy 0 261 5 22 5 10 303 10

10 Slavík Jindřich Kopidlno 0 272 10 25 5 10 322 11

2 Vlasatý Josef Cholenice 0 1000 5 15 5 0 1025 12

7 Vodák Vladimír Kopidlno 0 1000 15 60 15 15 1105 13

3 Nechanický Pavel Žlunice 500 1000 15 60 15 15 1605 14

15 Sechovec Ludvík Kopidlno Neodstartoval, a nakonec vypomáhal pořadatelům

POUŤ
V

DRAHORAZI

Osadní výbor Drahoraz a Římskokatolická farnost – děkanství Kopidlno vás zvou na

Pouťové posezení a Poutní mši svatou

neděle 30. června od 9 hod.
v místním kostele sv. Petra a Pavla

Poutní mše svatá

sobota 29. června od 14 hod.
na bývalém hřišti

Pouťové posezení a dětský den
hry pro děti, nafukovací skákací hrad, vojenská technika, foukání pěny, 

projížďky v kočáru, ukázky parkouru, občerstvení, hudba 
a další zábava



Kopidlenské listy červen 2019 31

pokračování na straně 32

Sport, zábava a změny pod značkou FK Kopidlno
Během zimní přestávky jsme nezaháleli 

a  dokončili jsme již započatou rekonstruk-
ci podlah ve  zbývajících kabinách hostí. 
V únoru jsme na valné hromadě zvolili nový 
výkonný výbor ve  složení Josef Vodička, 
Ladislav Kosina, Jaroslav Zikmund, Zde-
něk Serinek, Libor Strnad a  nově František 
Vlček a  Michal Zikmund. Miloslav Havelka 
odstoupil ze své funkce jak předsedy klu-
bu, tak člena výkonného výboru a  na  svoji 
žádost také Pavel Klaban skončil v činnosti 
jako člen výboru, oběma patří poděkování 
za  dlouholetou činnost v  klubu, kde půso-
bili jako hráči, trenéři a v dalších činnostech, 
co se týče chodu klubu, přejeme jim, aby se 
jim dařilo jak pracovně, tak sportovně, po-
kud ještě budou někde hrát, a  věřím, že je 
uvidíme nejenom na  domácích zápasech 
našich týmů.

Později výkonný výbor zvolil toto vedení: 
předseda - Jaroslav Zikmund, sekretář - Jo-
sef Vodička, pokladník - Michal Zikmund.

Před jarní částí jsme nově zastřešili jak stá-
nek, tak udírnu, což pro nás provedl Radek 

Hyršal, místní tesař. Svépomocí jsme kom-
pletně opravili také podlahy v kiosku a při-
lehlém vagónu. Podařilo se také pořídit no-
vou pokladnu, stará již dosluhovala, a  tato 
nová bude sloužit dlouhá léta, vzhledem 
ke své konstrukci, čekají nás nějaké úpravy, 

které tuto pokladnu změní tak, aby každý 
návštěvník hned věděl, kam přijel nebo přišel.

Nejen sportovní zábava na hřišti
Náš klub uspořádal ve  spolupráci s  měs-

tem Kopidlno 31. května dětský den, kde děti 
měly zdarma drobné občerstvení, musely se 
však aktivně zúčastnit tohoto odpoledne, a to 
v soutěžích, které pro ně připravila námořnic-
ká dvojice, která nás navštívila. K dispozici byly 
také atrakce, které byly využity po celou dobu, 
a bylo vidět, že si to děti užívají. Největší zába-
va však pro ně byla jako vždy spuštění místní-
ho zavlažování a následné osvěžení v teplém 
podvečeru.

Druhý den ve  spolupráci s  městem Kopi-
dlno proběhl koncert rockových kapel, který 

se letos konal na fotbalovém hřišti. Pro zahřá-
tí začala skupina Odstín, složená z  mladých 
umělců z  Jičína a hrající vlastní tvorbu, a za-
hrála skladby ze svého prvního alba s názvem 
První úlet. Jako druhá vystoupila skupina Bri-
gantia, která zde nebyla poprvé.

Potom přišla hlavní událost večera, tedy 

Karamel. Tato kapela zde nebyla poprvé a jak 
tančící diváci, tak členové této kapely si to uží-
vali a došlo na dva přídavky. Historie této ka-
pely sahá na začátek osmdesátých let, tato éra 
je popsaná na stránkách kapely. Hitovka Pří-
zrak 7. B je ze života a byla složena pro okouz-
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lení jedné spolužačky, jak jinak, ze 7. B, kterou 
si také Petr Čejka později vzal. Také ostatní 
texty jsou ze života a vystoupení této kapely 
mělo úspěch, napříč všemi generacemi, které 
se koncertu účastnily.

Jako poslední vystoupila skupina JS Band, 
která svými písněmi dala vzpomenout na Ji-
řího Schelingera, zvláště chraplavý hlas zpě-
váka působil přesvědčivě jako skutečný Jirka. 
Poděkování patří všem, kteří tuto akci navští-
vili, a doufáme, že se pobavili. Poděkovat tře-
ba všem těm, co s akcí pomohli, jak příprava, 
tak úklid byly náročné, ale i starost o jídlo a pití 
byla nemalá, i  těm patří poděkování našeho 
klubu.

Jak se daří našim týmům
Muži A: Tým pod vedením Ladislava Hnáta 
bojuje o udržení v 1b. třídě, potřebuje však bo-
dovat v obou posledních zápasech a pomoci 
nám mohou také výhry Železnice a Miletína, 
které hrají ještě proti týmům, které jsou ohro-
ženy sestupem. Z této soutěže bude sestupo-
vat 5–7 týmů z obou skupin dohromady, takže 
pouze desáté místo dává klid a jistotu našim 
borcům. Mají co napravovat, v jarní části moc 
bodů nevybojovali, zvláště pak bodové ztráty 
se soupeři ze spodní části tabulky jsou znát.

Muži B: Tým se potýká s častým nedostatkem 
hráčů a ve třetí třídě okupuje střed tabulky.

Dorost: Společný tým s  Jičíněvsí hraje 
okresní přebor, se střídavými výkony a vý-
sledky však bojuje o druhé místo v této sou-
těži, která je bohužel málo početná. Na pří-
ští ročník je rozhodnuto, že okresní přebor 
dorostu zanikne (Jičín je jediný okres v kra-
ji, kde se tato soutěž hraje), vznikne nová 
krajská soutěž, kterou budou hrát týmy ze 
všech okresů našeho kraje plus okres Semi-
ly. Naše snaha je spolupráci s Jičíněvsí pro-
dloužit a do této soutěže se přihlásit.

Žáci: Žákům se dařilo v průběhu celé sou-
těže. Finálovou skupinu však nevyhrají 
a boj o druhé místo bude ještě v posledním 
kole těžký, pokud vyhrají se Železnicí, obsa-
dí celkově druhou příčku. V případě prohry 
skončí na třetím místě. Nemusí být zklama-
ní, být třetí ze čtrnácti týmů je rozhodně 
úspěch.

Starší přípravka: Pro jarní část jsme při-
hlásili pouze starší přípravku, za kterou hrají 
i hráči mladší, kteří by svoji kategorii nedo-
kázali uhrát vzhledem ke  svému nízkému 
počtu. Tato věková kategorie hraje turna-
jovým způsobem a  tabulky se nevedou, 
a  to proto, aby tito malý borci vnímali hru 
jako zábavu, a ne jako honbu za umístěním. 
Na hráčích je vidět, že je fotbal baví i přesto, 
že se jim někdy nedaří, jsou smutní z  pro-
hry, ale na tu zapomenou a jdou do dalšího 
zápasu vyhrát.

Všechny naše týmy mají o  co hrát, když 
ne o  umístění, tak o  jméno a  čest klubu, 
za který hrají, a také za město, které repre-
zentují a  které náš klub finančně stabilně 
podporuje, za což městu patří velké podě-
kování.

22. června se náš klub bude již tradičně 
podílet na Kopidlenských slavnostech, jako 
tradičně se budeme starat o  to, aby ná-
vštěvníci neměli hlad a žízeň.

Za FK Kopidlno Zdeněk Serinek

Pořadí Tým Zápasy V P VP PP Skóre Body

1. TJ Sokol Nepolisy 24 17 3 2 2 84:28 57

2. 1. FK Nová Paka 24 15 5 2 2 63:31 51

3. TJ Slavoj Skřivany 24 14 5 3 2 58:42 50

4. TJ Dvůr Králové B 24 13 10 0 1 63:43 40

5. SK Miletín 24 11 10 3 0 49:35 39

6. TJ Sokol Železnice 24 10 10 2 2 43:41 36

7. TJ Sokol B. Třemešná 24 11 11 1 1 60:62 36

8. FC Vrchlabí B 24 10 10 2 2 38:42 36

9. TJ Sokol Staré Buky 24 10 10 1 3 56:63 35

10. FK Kopidlno 24 7 10 3 4 42:49 31

11. TJ Jiskra Kocbeře 24 7 11 2 4 42:59 29

12. FK Dolní Kalná 24 6 12 4 2 36:47 28

13. TJ Sokol Nemyčeves 24 4 14 3 3 34:75 21

14. TJ Tatran Hostinné 24 4 18 1 1 36:87 15

# Klub Z V R P S B P+ P-
1. Chomutice 15 11 0 4 43:24 32 1 0
2. Sobotka B 15 9 0 6 34:31 27 2 2
3. Češov 15 9 0 6 29:21 26 2 1
4. Miletín B 16 9 0 7 40:47 25 2 0
5. Kopidlno B 15 7 0 8 41:53 23 0 2
6. Libuň 15 7 0 8 37:34 21 1 1
7. Žeretice 15 6 0 9 37:43 19 0 1
8. Nová 

Paka B
15 5 0 10 47:47 17 0 2

9. Podhradí 15 5 0 10 28:36 14 1 0

# Klub Z V R P S B P+ P-

1. Chomutice 15 15 0 0 73:13 44 1 0

2. Kopidlno / 
Jičíněves

14 8 0 6 37:54 21 3 0

3. Jilemnice / 
Roztoky

14 6 0 8 40:42 19 0 1

4. Košťálov-Lib. 
/ N. Ves

13 3 0 10 21:37 12 0 3

5. Železnice / 
Robousy

14 3 0 11 14:39 9 0 0

# Klub Z V R P S B P+ P-

1. Libáň 5 5 0 0 24:9 14 1 0

2. Kopidlno 5 3 0 2 23:13 8 1 0

3. Železnice 5 2 0 3 19:25 7 0 1

4. Košťálov-
-Libštát

5 0 0 5 10:29 1 0 1

Ve Mlýnci se pálily čarodějnice na hrá-
zi mezi rybníky. Od místní hasičárny se 
linula vůně grilované krůty, na které si 
pochutnali místní i přespolní.                (hl)

Pálení čarodějnic 
mezi rybníky


